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IZVJEŠĆE PREDSJEDNIKA  
 

 O RADU 
 

HRVATSKE KOMORE ARHITEKATA 
 

za razdoblje od 14. studenog 2013. do 14. studenog 2014. god. 

 
Hrvatska komora arhitekata (HKA/Komora) poslovala je tijekom 2014. god. sukladno Programu rada 
HKA-a za 2014. god. i Planu prihoda i troškova HKA-a za 2014. god., usvojenih na 5. redovnoj 
sjednici Skupštine HKA-a, održanoj 13. prosinca 2013. god. Komora je razvijala inicijative Upravnog 
odbora vezane uz usvojeni strateški okvir poslovanja i razvojni plan Hrvatske komore arhitekata. 
 

                    
               AKTIVNOST 

 

       
       IZVRŠITELJ 

    
     RAZDOBLJE 

  
                                          IZVRŠENJE / KOMENTAR 
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Redovne aktivnosti HKA-a 
Skupština, 

Upravni odbor, Tajništvo 
posebna zaduženja 

studeni 2013. / 
studeni 2014. 

                                                
SKUPŠTINA HRVATSKE KOMORE ARHITEKATA 
 
Sastav Skupštine, redoslijedom broja glasova:   
      
Predrag Rechner, Andrea Barac, Miljenko Bernfest, Mateo Biluš, Siniša Bjelica, Zoran 
Boševski, Zoran Brakus, Saša Bui, Rajka Bunjevac, Marko Cvjetko, Ljiljana Ćurčija, Tomislav 
Ćurković, Robert Duić, Romano Duić , Boris Fiolić, Darko Anton Franceschi, Marijan Gezi, 
Hrvoje Hrabak, Maja Huljev Ton, Berislav Iskra, Tihomir Jukić, Željka Jurković, Vladimir Kasun, 
Neno Kezić , Nenad Kocijan, Vesna Koščak Miočić-Stošić, Tomislav Krajina, Vesna Kresnik 
Vojnović, Tomislav Kukin, Sabina Majdandžić, Davor Matticchio, Ante Milas, Marina Oreb, 
Vedran Pedišić, Vinko Penezić, Vladimir Petrović, Alan Leo Pleština, Branimir Rajčić, Tatjana 
Rakovac, Davorin Raos, Mario Smilović, Lenka Šaran, Zoran Veršić, Vlatka Vidović, Matija 
Vinski, Ivo Vojnović, Reno Vrbanec i Tonko Zaninović. 
 
Skupština je u izvještajnom razdoblju održala 6 sjednica, od čega: 
 

o 1 redovnu   
o 1 izvanrednu sjednicu i  
o 4 elektronske sjednice 

 
5. redovna sjednica Skupštine HKA-a 
 
Na 5. redovnoj sjednici Skupštine HKA-a, održanoj 13. prosinca 2013. godine.  bilo je prisutno 
38 članova. 
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Odluke s 5. redovne sjednice Skupštine HKA-a: 
 

- Izviješće predsjednika o radu HKA-a za 2013. godinu, 
- Izviješće o radu Upravnog odbora HKA-a za 2013. godinu, 
- Prijedlog Programa rada HKA za 2014. godinu, 
- Prijedlog Plana prihoda i rashoda HKA za 2014. godinu, 
- Prijedlog godišnjeg okvirnog Plana sjednica Skupštine HKA za 2014. godinu, 
- Usvajanje prijedloga Pravilnika o priznavanju inozemnih i stručnih kvalifikacija, 
- Usvajanje Pravilnika o izmjenama i dopunama Pravilnika o upisima u imenik i stručne 

smjerove ovlaštenih arhitekata 
- Usvajanje prijedloga Pravilnika o izmjenama i dopunama Pravilnika o pečatima i 

iskaznicama, 
- Usvajanje odluke o administrativnim naknadama HKA, 
- Usvajanje prijedloga Pravilnika o standardu usluga, 

 
6. izvanredna sjednica Skupštine HKA-a 
 
Na 6. izvanrednoj sjednici Skupštine HKA-a, održanoj elektronskim putem dana 14. ožujka 
2014. godine od 48 članova Skupštine na istoj je glasalo 29 članova. 
 
Odluka s 6. izvanredne sjednice Skupštine HKA-a:  
 

- raspisuju se izbori za člana Upravnog odbora iz područnih odbora Zadar, Split i 
Dubrovnik 

 
7. izvanredna sjednica Skupštine HKA-a 

 
Na 7. izvanrednoj sjednici Skupštine HKA-a, održanoj elektronskim putem članovi Skupštine su 
glasali za listu kandidata za člana Upravnog odbora. Obzirom da se je prijavio g. Romano Duić 
kao jedini kandidat, u periodu od 27. ožujka o.g. do 03. travnja o.g. bio je period dostave 
glasačkih listića. 
Za g. Duića je glasalo 27 članova Skupštine HKA od ukupno 48, što čini više od polovice 
glasova svih članova Skupštine  
 
Odluke s 7. izvanredne sjednice Skupštine HKA-a: 
 

- izabran je g. Romano Duić za člana Upravnog odbora HKA 
 

8. izvanredna sjednica Skupštine HKA-a 
 
Na 8. izvanrednoj sjednici Skupštine HKA-a, održanoj 16. svibnja 2014. godine.  bilo je prisutno 
35 članova. 
 
Odluke s 8. izvanredne sjednice Skupštine HKA 
 

 Prihvaća se izviješće o izvršenju Plana iprihoda i troškova HKA za 2013. godinu, 

 Temeljem zamolbe Udruženja hrvatskih arhitekata, od 25. travnja 2014. godine, za 
financijskom pomoći, Hrvatska komora arhitekata odobrava pozajmicu od 250.000,00 
kn, s počekom od godinu dana i rokom vraćanja od dvije godine, uz zakonski propisanu 
zateznu kamatu, 

 Prihvaća se prijedlog Pravilnika o uvjetima i mjerilima za provođenje programa 
izobrazbe osoba koje provode energetske preglede građevina i energetsko 
certificiranje zgrada, 

 Prihvaća se visina kotizacije za polaznike Programa izobrazbe osoba koje provode 
energetske preglede građevina i energetsko certificiranje zgrada, MODUL 1 i MODUL 
2, visina kotizacije za polaznike programa izobrazbe osoba koje provode energetske 
preglede građevina i energetsko certificiranje zgrada – Program usavršavanja od 8 – 
16 sati, sukladno trajanju usavršavanja iznosi od 800,00 do 1.600,00 kn + PDV, visina 
naknade za ponovni pristup ispitu – provjeri znanja osoba koje su pohađale Program 
osposobljavanja u iznosu 350,00 kn+PDV 
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9. izvanredna sjednica Skupštine HKA-a 
 
Na 9. izvanrednoj sjednici Skupštine HKA-a, održanoj elektronskim putem, 14.07.2014. godine, 
glasala su 34 člana od ukupno 48 članova Skupštine HKA, od čega su tri člana suzdržana. 
Dakle s ukupnim brojem glasova 31 donesena je odluka 
 

 Prihvaća se prijedlog Pravilnika o natječajima s područja arhitekture, urbanizma, 
unutrašnjeg uređenja i uređenja krajobraza. 

 
10. izvanredna sjednica Skupštine HKA-a 
 
Na 10. izvanrednoj sjednici Skupštine HKA-a, održanoj elektronskim putem, 02.09.2014. 
godine, glasao je 31 član od ukupno 48 članova Skupštine HKA. 
 

 Prihvaća se prijedlog Pravilnika o priznanjima Hrvatske komore arhitekata. 
 
 
Promjena članova Skupštine HKA 
 
Dana 01. prosinca 2013. godine g. Željko Andraši, član Skupštine zbog poslovnih obveza 
stavlja svoj status članstva u Komori u mirovanje, te samim time prestaje biti članom Skupštine 
HKA. Na mjesto g. Andrašija, prema broju glasova na izborima održanim dne 2012. godine g. 
Predrag Rechner ulazi u Skupštinu kao član. Nadalje Skupština je u punom sazivu te nastavlja 
sa radom. 
 

 
UPRAVNI ODBOR 

 
Sastav Upravnog odbora: 
Predsjednik: Tomislav Ćurković . 
Zamjenica predsjednika Rajka Bunjevac. 
Članovi: Boris Fiolić, Berislav Iskra, Željka  Jurković, Vadimir Kasun, Marina Oreb (od ožujka 
2014. godine umjesto gđe. Oreb član Upravnog odbora je g. Romano Duić) Vinko Penezić i 
Vladimir  Petrović. 
Upravni odbor je u izvještajnom razdoblju održao 15 sjednica, od čega 11 redovnih, 4 dopisne 
sjednice: 
Redovne sjednice Upravnog odbora: 
 

1. 15. sjednica                  13.12.2013. god. 
2. 16. sjednica                  15.01.2014. god. 
3. 17. sjednica                  19.02. 2014. god.     
4. 18.  sjednica       31.03.2014. god. 
5. 19. sjednica                   16.04.2014. god. 
6. 20.sjednica                    30.05.2014. god. 
7. 21. sjednica                   18.06.2014. god 
8. 22. sjednica                   16.07.2014. god. 
9. 23. sjednica                   11.09.2014. god 
10. 24. sjednica                   16.10.2014. god 
11. 25. sjednica                   12.11.2014. god 

 
 
Dopisna sjednica Upravnog odbora: 
 

1. dopisna sjednica                 8.1.2014. god. 
- Upravni odbor, povodom prispjele žalbe gosp. Penezića, donosi odluku o privremenom 

opozivu članova HKA u Odboru za natječaje, do donošenja konačne odluke o opozivu 
ili protiv opoziva, koja će se donijeti na redovnoj sjednici UO-a. 
 

2. dopisna sjednica                 13.5.2014. god. 
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- Odluka o Odabiru agencije za provođenje ankete vezano za Pravilnik o standardu 
usluga 
Hrvatska komora arhitekata sklopiti će ugovor sa agencijom Ipsos puls za provođenje 
ankete među svojim članovima. Projektni zadatak prirediti će Odbor za standard 
usluga. Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja. 

- Odluka o imenovanju predstavnika HKA  u Stručno savjetodavno povjerenstvo za 
obnovu Dubrovnika Hrvatska komora arhitekata imenuje u Stručno savjetodavno 
povjerenstvo za obnovu Dubrovnika g. Matka Vetmu, ovl.arh.  
Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja. 
 

3. dopisna sjednica                 4.7.2014. god. 
- glasanje o korekcijama na odluku o uvjetima i načinu provedbe javnih natječaja iz 

područja prostornog uređenja Grada Zagreba koje je izradila gđa Željka Jurković,  
 

4. dopisna sjednica                 21.8.2014. god. 
- glasanje o izmjenama u sadržaju Pravilnika o priznanjima Hrvatske komore arhitekata,  

 
1a 

 
Rad tijela, odbora, povjerenstava i 

radnih grupa / skupina 
 

 
Redovan rad i 

posebna zaduženja 

 
studeni 2013. / 
studeni 2014. 

  
Odbor za upis  
 
Članovi Odbora za upis su: 
Predsjednik Tomislav Ćurković 
i članovi:  
Darko Anton Francesci, Zoran Boševski, Neno Kezić i Branimir Rajčić, te Vesnica Koščak 
Miočić-Stošić, kao članica koja sudjeluje u radu OU-a za kandidate krajobrazne arhitekte.  
 
Odbor je održao 9 sjednica:  
.              1. sjednica              10.02.2014. god. 
.              2. sjednica              12.03.2014. god. 
.              3. sjednica              14.04.2014. god. 
.              4. sjednica              14.05.2014. god. 
.              5. sjednica             16.06.2014.  god. 
.              6. sjednica             16.07.2014.  god. 
.              7. sjednica              15.09.2014. god. 
.              8. sjednica              13.10.2014. god. 
-              9.sjednica               12.11.2014. god. 
 
Održano je 9 sjednica završne prezentacije vježbenika kandidata za upis u Imenik ovlaštenih 
arhitekata: 
 
.              1. sjednica              10.02.2014. god. 
.              2. sjednica              12.03.2014. god. 
.              3. sjednica              14.04.2014. god. 
.              4. sjednica              14.05.2014. god. 
.              5. sjednica              16.06.2014. god. 
.              6. sjednica              16.07.2014. god. 
.              7. sjednica              15.09.2014. god. 
.              8. sjednica              13.10.2014. god. 
-              9. Sjednica              12.11.2014. god. 
 
U izvještajnom razdoblju je: 
 
•             upisano 91 članova u Imenik ovlaštenih arhitekata 
•             upisana 2 člana u Imenik stranih ovlaštenih arhitekata 
•             upisano u Evidenciju stranih ovlaštenih osoba kojima je HKA izdala rješenje za 
povremeno ili privremeno obavljanje poslova projektiranja i/ili stručnog nadzora građenja u 
svojstvu odgovorne osobe 12 članova 
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•             upisano  5 člana u Evidenciju kojima je HKA priznala inozemnu stručnu kvalifikaciju 
•             upisano 154 vježbenika 
•             ured ovlaštenog/e arhitekta/ice otvorilo 14 članova 
•             ured ovlaštenog/e arhitekta/ice zatvorilo 28 člana 
•             u status mirovanja uvedeno 88 članova 
•             ispisano 24 članova 
•             komorski postupak za vježbenika kandidata za upis u Imenik ovlaštenih arhitekata 
uspješno završilo 40 kandidata 
 
Nadzorni odbor  
 
Nadzorni odbor djeluje u sastavu: 
 
Predsjednik Srećko Merle  
 
i članovi:  
Ante Krešimir Jagić i  Zdenko Selaković. 
 
Nadzorni odbor  je održao 3 sjednicu:      
 

 26.03.2014. godine, 

 22.04.2014. godine, 

 19.11.2014. godine. 
 

 
Stegovno tužiteljstvo  
 
Stegovni tužitelj Ivan Ljubić,  
 
i zamjenici:  
Zoran Bare, Kristijan Garaj, Željka Kolar Benak i Damir Novoselec. 
 
Održano je 6 sjednica Stegovnog tužiteljstva: 
 

1. 23.01.2014.. godine, 
2. 05.03.2014. godine, 
3. 25.03.2014.. godine, 
4. 29.05.2014. godine,   
5. 09.07.2014. godine. 
6. 25.09.2014. godine. 

 
U izvještajnom razdoblju je: 
         
-     zaprimljeno 29 novih stegovnih prijava, 
-     18 prijava je odbačeno, 
-     11 predmeta je u tijeku. 
 
Stegovni sud  
 
Predsjednik Stegovnog suda Ivan Mucko,  
i suci:  
Mladen Kirin, Ivica Majcen, Igor Pangos i Jasmina Šokman Matulić. 
 
Održane su 4 rasprave Stegovnog suda : 
 
      1. 05.12.2013. godine - 8 rasprava. 
      2. 24.04.2014. godine - 3 rasprave, 
      3. 17.07.2014. godine - 3 rasprave, 
      4. 14.10.2014. godine - 3 rasprave. 
      5. 27.10.2014. godine – 1 rasprava 



 
 

 6 

  
Viši stegovni sud  
 
Predsjednik Višeg stegovnog suda Berislav Martinović,  
 
i suci:  
Sergio Capelletti, Robert Plejić, Mario Šimunović, Matko Vetma. 
 
Održane su 2 sjednice: 
   
      1.  09. travnja 2014. godine, 
      2.  07. studenog 2014. godine. 
 
U izvještajnom razdoblju su razmatrana 6 predmeta: 
 
-       1 priziv je usvojen, a presuda preinačena u oslobađajuću, 
-       4 priziva su odbačena, 
-       1 predmet, odluka o izuzeću suca Stegovnog suda HKA 
 
Odbor za normiranje poslova i usluga 
 
Sastav Odbora za normiranje poslova i usluga, je  
Zlatko Hanžek, predsjednik 
Andrea Barac, zamjenica predsjednika 
 
a članovi: 
Siniša Bjelica, Nenad Kocijan, Vesna Kresnik Vojnović, Darko Manestar i Darko Martinec.  
 
Od Odbora za normiranje usluga zatraženo 5 izračuna 
 

1. Magazini soli 1.,2.. i 3 Pag, Rekonstrukcija i prenamjena 
-izračun cijene projektiranja, za Grad Pag 

2. Tri stambene zgrade po 600 m2 (A;B;C) - Zagreb  
- provjera izračuna cijene projekata za S.A.C. doo 

3. Zamolba za izračun cijene usluga za projekt u parničnom predmetu tužitelja LUPRET 
d.o.o. protiv tuženika Sveučilište u Rijeci i dr. za Trgovački sud u Rijeci, zatražena 
dostava dokumentacije da bi se mogao provesti izračun 

4. izračun cijene usluge izrade projektne dokumentacije za izgradnju zgrade 
ALUARTFORUM u Zagrebu u sklopu Akademije likovnih umjetnosti Sveučilišta u 
Zagrebu, za Multiplan arhitekti d.o.o. 

5. Islamski centar u Osijeku - provjera cijene projektiranja, za Proarh Mateković d.o.o. 
 
 
Odbor za urbanizam 
 
Temeljem odluke Upravnog odbora, na prijedlog mandatarke Jasminka Pilar-Katavić, 17.07. 
2013. godine, imenovani su članovi novog Odbora za urbanizam, u sastavu: 
Jasminka Pilar-Katavić , predsjednica, 
Lili Bračun, zamjenica predsjednice  
i članovi: 
Katarina Hajdninić, Tihomir jukić, Željka Kučinić, Željko Predovan, Ana Putar, Iva Rechner Dika 
i gđa. Lidija Škec.  
 
U izvještajnom razdoblju Odbor je održao 4 sjednice: 
 

1. 03.02.2014. godine, 
2. 07.04.2014. godine, 
3. 13.06.2014. godine, 
4. 24.10.2014. godine, 
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Najvažniji materijal koji je Odbor za urbanizam pripremio u proteklom razdoblju je "Prijedlog 
lokacija za izradu planova sanacije", koji je HKA dostavila MPUG krajem 2013. godine. 
Odbor za urbanizam je analizirao i raspravljao o Radnom materijalu za izradu Nacrta Pravilnika 
o sadržaju prostornih planova, kako bi se i prije njegovog upućivanja u javnu raspravu / 
savjetovanje sa zainteresiranom javnošću, osigurale pretpostavke za pripremu što kvalitetnijeg 
zakonskog dokumenta. S tim je ciljem HKA dostavila MPUG očitovanje koje je pripremio Odbor 
za urbanizam. 
 
Odbor za stalno stručno usavršavanje  
 
Odbor za stalno stručno usavršavanje osnovan je 14.11.2012. god., u sastavu: 
 
Maja Huljev Ton, predsjednica,  
i članovi:  
Boris Fiolić, Duška Jelić, Tomislav Kukin i Vinko Penezić. 
 
U izvještajnom razdoblju održana je 1 sjednica Odbora:  
 

 28.1.2014. godine, 

 

Sukladno dinamičnosti rada Odbora održavane su i elektronske sjednice. Kontinuirano se 

provodi evidentiranje aktivnosti, individualnog usavršavanja članova, prema individualnim 

prijavama, po odobrenju Odbora za SSU, kao i IN HOUSE usavršavanje. 

Odbor je predao Program rada za razdoblje 31. listopada 2014. godine do 1. studeni 2015. 

godine Ministarstvu graditeljstva i prostornog uređenja, sukladno propisima o stručnom 

usavršavanju.  

 
Odbor za energetski učinkovitu i održivu arhitekturu 
 
Odlukom Upravnog odbora HKA-a, 22.02.2013. godine, Odbor za energetski učinkovitu i 
održivu arhitekturu proširen je imenovanjem  Irene Vojnović, punopravnim  članom.  
 
Odbor sada djeluje u sastavu: 
Toni Borković, predsjednik, Marin Račić, zamjenik predsjednika, Jasenka Bertol Vrček, Željko 
Koški, Zoran Veršić, te Irena Vojnović. 
 
U izvještajnom razdoblju su održane 3 sjednice Odbora, od čega je 01. bila konstituirajuća:  
 

 05.02.2014. godine, 

 21.03.2014. godine, 

 26.03.2014. godine. 
 

Odbor za energetski učinkovitu i održivu arhitekturu organizirao je Dan HKA-a, na 
Zagrebačkom energetskom tjednu, koji se održao od 13. svibnja 2014. god., u 
Starogradskoj vijećnici na Gornjem Gradu. Uz tri međunarodna uzvanika, na skupu su 
predavali i 12 hrvatskih predavača, sukladno programu: 
 
Passivhaus Tirol 

Gerald Gaigg, Projektleiter PassREg IG, Innsbruck  
 

Strani primjeri energetske obnove zgrada 
doc. dr. sc. Iva Muraj, ovl. arh., 
Katedra za arhitektonske konstrukcije i zgradarstvo, 
Sveučilište u Zagrebu, Arhitektonski fakultet 
 

Karbonska vlakna i nano tehnologija 
- materijali 21. stoljeća u službi energetski efikasne gradnje i obnove zgrada 

http://virtual.arhitekt.hr/Lists/Organizacija%20Af/DispForm.aspx?ID=4
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 mr. sc. Goran Marinić, dipl. ing., Caparol 
 
Obnova Iblerovog nebodera 

Izv. prof. Stanko Stergaršek, dipl. ing. arh 
 

Krovovi i pročelja građevina kao izvori električne i toplinske energije  
Prof. dr. sc. Ljubomir Majdandžić 
 

Europske smjernice za energetsku obnovu zgrada - Roadmap 2050 
Prof. dr. sc. Jasenka Bertol Vrček, dipl. ing. arh 
 

Statistike i problemi u certificiranju 
            Margareta Zidar, dipl. ing. arh., EIHP 
 
Presjek termotehničkih sustava 
            MENERGA Švicarska 

 
VINCO – ENERCIEL 

SKY TECH Francuska 
Alexander le Febvrier, Export Manager, WINCO Technologies 
 

SQE - Simple Quick Economical tehnologija održive gradnje 
            Red. prof. Ljubomir Miščević, ovl. arh, 
            Sveučilište u Zagrebu, Arhitektonski fakultet 

 
10 koraka za uspješnu provedbu projekata energetske obnove zgrada 

Tehnički i financijski aspekti 
 Željka Hrs Borković, dipl. ing. arh., Planetaris d.o.o. Zagreb 

 
Projekt energetske obnove zgrade u Karlovcu 

Tamara Brixy, dipl. ing. arh. Planetaris d.o.o., Zagreb 
 

Certificiranje i energetska obnova 
Toni Borković, ovl. arh., predsjednik OEUOA-a, EIHP 
 

Nova Direktiva o javnoj nabavi i utjecaj na strategiju održivog razvoja 
Dušanka Šimunović, dipl. ing. arh., stručna tajnica HKA-a 

 
Slovenski primjer financiranja energetske obnove 
            Franjo Mihlečić, dipl. ing., Lokve 

 
Okrugli stol sudionika – zaključci Dana Hrvatske komore arhitekata 
 Toni Borković, ovl. arh., predsjednik OEUOA-a 

 
Ministarstvo graditeljstva i prostornoga uređenja uputilo je 15. svibnja 2014. godine dopis 
Hrvatskoj komori arhitekata s molbom za stručnom pomoći oko prijedloga najviše cijene 
koštanja projekta u Programu energetske obnove obiteljskih kuća za razdoblje 2014 do 
2020. godine. 
 
Odbor je dao sljedeće mišljenje koje je poslano MGIPU-u 10. lipnja 2014. :  

 da je cijena projektiranja u potpunosti prepuštena tržištu te se ni cijena izrade 
projekata za energetsku obnovu obiteljskih kuća ne smije ograničiti s maksimalnim 
iznosom.  

 budući da se radi o radovima male vrijednosti (obnova obiteljskih kuća), smatramo 
da se cijena izrade projekata treba definirati u radnim satima, stoga ćemo na 
zahtjev Ministarstvu rado ustupiti izračun potrebnog vremena za izradu projekata 
prema vrstama i razini razrade projekata, a koji bi poslužio kao informacija. 

 
Bitno je napomenuti doprinos Odbora u projektu pomoći poplavljenim područjima gdje su sa 
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svojim stručnim znanjem sudjelovali u radu s projektantima zgrada pri izradi projekata, ispred 
Odbora sudjelovala je dr.sc. Jasenka Bertol Vrček, dipl.ing.arh., koja je prihvatila poziv HKA-a 
za suradnju s donatorima. 
 
Odbor za natječaje – zajedničko tijelo HKA-a i UHA–e  - mandat 2012-2015. god. 
 
Novi saziv Odbora za natječaje djeluje u sastavu: 
Miljenko Bernfest , predsjednik, 
Tomislav Petrinjak, zamjenik predsjednika 
 
i članovi: 
Andrej Doronjga, Lino Jajac, Reno Vrbanac. 
 

Sjednice Odbora za natječaje su održane:   

16. svibnja 2014. godine, sastanak u prostorijama Hrvatske komore arhitekata 

 tokom cijele godine uredno se održavaju elektronske sjednice kako bi se korigirala 
natječajna dokumentacija u svrhu izdavanja registarskih brojeva. 

Izdani registarski brojevi za razdoblje izvještaja 

171-13-SE-UA 
Izrada idejnog urbanističko-arhitektonskog rješenja „Selce-Trg palih boraca“ 

172-ZG-UA – poništen odlukom Upravnog odbora od  
Natječaj za izradu idejnog arhitektonskog rješenja za gradnju poslovno-stambenog 
kompleksa u Zagrebu, Ilica 212-214 

173-14-ZG-UA 
Natječaj za izradu idejnog arhitektonsko - urbanističkog rješenja za realizaciju 
Umjetničke galerije Akademije likovnih umjetnosti ALUARTFORUM, interpolacija 
između objekata Ilica 83 i Ilica 87, 

174-14-ZG-A 
Natječaj za izradu idejnog arhitektonskog rješenja za gradnju poslovno-stambenog 
kompleksa u Zagrebu, Ilica 212-214 

175-14-NG-AU 
Natječaj za izradu idejnog arhitektonsko - urbanističkog rješenja uređenja Velikog trga i 
Parka novigradske biskupije u povijesnoj jezgri Grada Novigrada-Cittanova. 

176-14-OS-IA 
Natječaj za izradu idejnog arhitektonskog rješenja Islamskog centra u Osijeku 

177-14-ZG-IA 
Natječaj za izradu idejnog arhitektonskog rješenja Doma za starije i nemoćne osobe na 
Lašćini u Zagrebu 

178-14-ZG-UA  
Natječaj za izradu idejnog rješenja poslovnog kompleksa uz radničku cestu u Zagrebu 

179-14-TR-AU 
Natječaj za izradu idejnog arhitektonsko-urbanističkog rješenja crkve i pastoralnog 
centra s dječjim vrtićem na području Brigi-Lokvice u Trogiru 

180-14-ZG-IAU 
Natječaj za izradu arhitektonsko-urbanističkog rješenja zone namjene trgovački 
kompleksi K-2 južno od Jadranske avenije u Zagrebu 

181-14-ZG-AU 
Natječaj za izradu idejnog rješenja građevine javne i društvene namjene – Gimnazije i 
srednje škole Benedikta Kotruljevića u Mikulićima, Zagreb 

182-14-ZG-UA 
Natječaj za izradu idejnog rješenja stambeno-poslovne gradnje uz Aveniju Dubrovnik – 
Središće – Novi Zagreb – blok planske oznake „J“ 

 
183-14-ST-UA 

Natječaj za izradu idejnog rješenja urbanističko – arhitektonskog rješenja benzinske 
postaje Kman jug u Splitu (tzv. „zelene postaje“) – energija za budućnost 

184-14-VŽ-AU 
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Natječaj za izradu arhitektonsko-urbanističkog rješenja za novu zgradu Tehnološkog 
parka Varaždin – Centar kompetencije za obnovljive izvore energije (TPC-CKOIE) 

185-14-DU-IAU 
Natječaj za izradu idejnog arhitektonsko-urbanističkog rješenja Pastoralnog centra, 
sportske dvorane i plivališta u Župi Dubrovačkoj. 

186-14-ZG-IAU 
Natječaj za izradu idejnog arhitektonsko-urbanističkog rješenja sastavnice Sveučilišta u 
Zagrebu Farmaceutsko biokemijskog fakulteta, na lokaciji Zmajevac 5, Kampus Sjever, 
a potrebe sastavnice Sveučilišta u Zagrebu (FBF-a) 

187-14-ZG-IAU 
Natječaj za izradu idejnog arhitektonsko-urbanističkog rješenja Sportsko-edukacijskog 
centra Kineziološkog fakulteta na području Zapadnog kampusa za potrebe sastavnice 
Sveučilišta u Zagrebu (KIF-a) 

 
Odbor za natječaje HKA i UHAe, imenovan 2012. godine od strane HKA i UHAe je zaprimao 
natječajnu dokumentaciju na pregled do 14. srpnja 2014. godine, kada je stupio na snagu 
Pravilnik o natječajima s područja arhitekture, urbanizma, unutarnjeg uređenja I uređenja 
krajobraza objavljen u Narodnim novinama dne 17. srpnja 2014. godine. 
Stupanjem na snagu Pravilnika o natječajima s područja arhitekture, urbanizma, unutarnjeg 
uređenja I uređenja krajobraza od 14. srpnja 2014. godine prestaje biti na snazi Pravilnik o 
natječajima s područja arhitekture i urbanizma koji je bio na snazi od 01. siječnja 2006. godine. 
 
Natječaji koji su zaprimljeni do dana 14. srpnja 2014. godine su: 

1.) Natječaj za izradu urbanističko arhitektonskog idejnog rješenja uređenja trga Svetog 
trojstva u Požegi 

 

- 19. ožujka 2014. godine zaprimljena dokumentacija 
- 20. ožujka 2014. godine dokumentacija dodijeljena Odboru u rad 
- 14. travnja 2014. godine dostavljen im je broj g. Bernfesta poradi usmenog dogovora 

vezano za natječajnu dokumentaciju 
- od tada se ne javljaju 

 
2.) Natječaj za izradu urbanističko - arhitektonskog rješenja rekonstrukcije građevine stare 

uljare (ljetnikovac Ivanišević) i izgradnje nove crkve u Tučepima 
 

- 23. lipnja 2014. godine zaprimljen zahtjev za izdavanje broja s općim uvjetima, 
- 03. srpnja 2014. godine upućene primjedbe na dokumentaciju, 
- 10. srpnja 2014. godine zaprimljene dopuna i korekcija, 
- molim odluku 

 
3.) Dopis UHA-e od 10. srpnja 2014. godine, natječaji a) Dječji vrtić u Mariji Bistrici i b.) 

Mrtvačnica s ceremonijalnim trgom 
 

- dostavljan dopis Općine Marija Bistrica prema UHA-i gdje traže ponudu 
 

4.) Dopis UHA-e, od 10. srpnja 2014. godine, natječaj sastavnice Sveučilišta u Zagrebu: 
Prehrambeno-biotehnološki fakultet 

- zaprimljena objava poziva na nadmetanje 
 

5.) Dopis UHA-e, od 10. srpnja 2014. godine, natječaj sastavnice Sveučilišta u Zagrebu, 
Fakultet kemijskog inženjerstva i tehnologije 

- dostavljena objava poziva na nadmetanje, 
- projektni program, 
- dokumentacija za nadmetanje ev.br 9s/2014 MV-U 

 
Nadalje, posao Odbora za natječaje prema Pravilniku iz srpnja 2014. godine preuzima Voditelj 
natječaja, gđa. Željka Jurković, koja je imenovana od strane Upravnog odbora HKA te 
Predsjedništva UHA-e. 
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Odbor za međunarodnu suradnju  
 
Odbor za međunarodnu suradnju osnovan je 14.11.2012. god. i djeluje u sastavu: 
Alan Leo Pleština, predsjednik  
i članovi:  
mr.sc. Dubravko Bačić, Sanja Cvjetko Jerković, Tomislav Ćurković, Vladimir Petrović i Rajka 
Bunjevac, kao pridruženi član u pogledu Arhitektonskih politika i  pitanja suradnje s EFAP-om.  
 
Odbor je održao 4 sjednica u izvještajnom razdoblju: 
 

 03.03.2014. godine, 

 09.04.2014. godine, 

 17.04.2014. godine, 

 19.05.2014. godine. 
 
Na II generalnoj skupštini Vijeća arhitekata europe GA2/13, u Bielu u Švicarskoj, hrvatska 
delegacija je izvijestila o podršci 17 od ukupno 28 zemlja članica kandidaturi Dubravka Bačića, 
voditelja izaslanstva naše Komore pri ACEu čime je i izabran za jednog od 5 novih članova 
Izvršnog odbora. 
 
Rad Odbora za međunarodnu suradnju u 2014. godini odvijao se unutar zacrtanih programskih 
smjernica i preuzetih međunarodnih obaveza. 
 
Dosad su u ovoj godini održane četiri sjednice OMS-a u punom sastavu, te više ad hoc 
konzultativnih sastanaka u užem sastavu zbog intenzivnijeg sudjelovanja u radu međunarodnih 
tijela. 
 
U svibnju o. g. predsjednik OMS-a je Upravnom odboru HKA predložio plan reorganizacije rada 
i obnove članstva Odbora u svrhu jasnije definicije djelokruga rada i povećanja učinkovitosti 
rada Odbora. Upravni odbor prihvatio je plan reorganizacije rada OMS-a, te su za nove članice 
Odbora potvrđene Kristina Careva i Kata Marunica.  
 
U lipnju o. g. OMS je UO uputio inicijativu da se na jednogodišnje razdoblje zaposli uz državni 
poticaj pripravnik, čiji bi svakodnevni radni angažman dijelom bio posvećen poslovima OMS-a 
(u svojstvu tajnika/referenta Komore za međunarodnu suradnju), kako bi se osigurao 
kontinuirana administrativna potpora radu OMS-a, protok informacija, pravovremeno djelovanje 
i koordinacija svih aktivnosti OMS-a. Postupak je i dalje u tijeku. 
 
U siječnju 2014. R. Bunjevac sudjelovala je u radu Generalne skupštine EFAP-a.  
 
U travnju 2014. izaslanstvo HKA sudjelovalo je u radu Generalne skupštine GA 1/14 ACE-a u 
Padovi (Ćurković, Bačić, Tucak, Šimunović). 
 
Član Odbora D. Bačić i gl. tajnica J. Tucak sudjelovali su u radu ENACA-e u ožujku o.g, a na 
drugom ovogodišnjem sastanku ENACA-e (rujan 2014) Komoru je predstavljala gl. tajnica 
Tucak.  
 
Član OMS-a D. Bačić, sudjelovao je na sjednicama svih Izvršnih odbora u 2014. godini, te na 
više telekonferencija. U rujnu 2014. sudjelovao je kao izaslanik predsjednika ACE-a na 
Generalnoj skupštini EAAE-a i ENHSA konferenciji, a također je imenovan za ACE eksperta u 
istraživačkom projektu "Confronting Wicked Problems...", koji EAAE i ACE, skupa s 8 europskih 
arhitektonskih fakulteta, provode u okviru EU programa Erasmus+. 
 
U svibnju o. g. stručna tajnica Komore organizirala je radni sastanak Radne skupine za javnu 
nabavu s Martinom Drahovskym, članom IO ACE-a, a vezano uz temu javne nabave. Na 
prijedlog OMS-a, u lipnju je član Radne skupine Z. Prilić sudjelovao na radnom sastanku WG 
PP&AC (Radna grupa za javnu nabavu i arhitektonske natječaje), vezano uz implementaciju 
ACE-ovih smjernica za javnu nabavu u nacionalna zakonodavstva zemalja članica EU. 
 
Povodom proslave petogodišnjice samostalne Komore, Zagreb i HKA je bio domaćin sastanku 
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Izvršnog odbora ACE-a, kojom prilikom je izaslanstvo Komore i ACE-a održalo sastanak s 
ministricom Mrak Taritaš i drugim dužnosnicima MPUG-a, a predsjednik ACE-a je dao nekoliko 
intervjua hrvatskim javnim glasilima. 
 
Odbor se posebno angažirao prilikom nedavnog postupka međusobne evaluacije reguliranih 
profesija pri EK (obaveza iz PQD, čl. 59, Transparency Excercise Peer-review). Kao pripremni 
korak održan je sastanak s nacionalnom koordinatoricom za regulirane profesije (ispred HKA J. 
Tucak i D. Bačić). Potom je D. Bačić sudjelovao na konzultacijskom sastanku nacionalnih 
eksperata koji je održan u ACE-u, kao i na samom sastanku međusobne evaluacije pri EK 30. 
rujna 2014. Pretpostavlja se da je dugoročni cilj EK smanjenje različitih regulatornih 
mehanizama reguliranih profesija (duljina školovanja, vježbeništvo, tzv. rezervirane aktivnosti, i 
dr.), po uzoru na nordijske zemlje. 
 
Odbor krajobraznih arhitekata  
 
Odbor krajobraznih arhitekata djeluje u sastavu: 
 
Vesnica Koščak Miočić-Stošić, predsjednica  
i članovi:  
Branka Aničić, Robert Duić, Dobrila Kraljić, M. Marić i Tatjana Sršen. 
 
Odbor je održao sjednice: 
 

 24.01.2014. godine, 

 07.03.2014. godine, 

 06.06.2014. godine. 
 
 
Povjerenstvo za unaprjeđenje postupaka javne nabave 
 
Povjerenstvo za unaprjeđenje postupaka javne nabave osnovano je 14.11.2012. god., u 
sastavu:  
Marko Cvjetko, Zofi Jerič – Bilogrević, Vladimir Kasun i Zvonimir Prlić.  
 
Članovi Povjerenstva održali su 9 sjednica u izvještajnom razdoblju: 
 

1. 19.03.2014. godine, 
2. 03.04.2014. godine, 
3. 17.04.2014. godine, 
4. 02.05.2014. godine, 
5. 19.05.2014. godine, 
6. 21.05.2014. godine, 
7. 10.07.2014. godine, 
8. 03.09.2014. godine, 
9. 09.09.2014. godine. 

 
 
Povjerenstvo za prezentacije vježbenika 
 
Povjerenstvo je u novom sastavu, osnovano 23. siječnja 2013. godine, u 
sastavu: 

 članovi Odbora za upis Hrvatske komore arhitekata (minimalno 2 
predstavnika):  
dr. sc. Kristina Careva, ovl. arh., redoviti prof. Veljko Oluić, ovl. arh.,  
mr. sc. Vesnica Koščak-Miočić Stošić, ovl. krajobrazna arh.,  
glavna tajnica, Jasna Tucak, dipl. iur. i  
stručna tajnica, Dušanka Šimunović, dipl. ing. arh.  
 
Povjerenstvo je u izvještajnom razdoblju održalo  8 sjednica: 
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 1. sjednica              10.02.2014. god. 

 2. sjednica              12.03.2014. god. 

 3. sjednica              14.04.2014. god. 

 4. sjednica              14.05.2014. god. 

 5. sjednica              16.06.2014. god. 

 6. sjednica              16.07.2014. god. 

 7. sjednica              15.09.2014. god. 

 8. sjednica              13.10.2014. god. 
 
 
Povjerenstvo za tipski ugovor 
 

Povjerenstvo za tipski ugovor u sastavu  Tomislav Ćurković, Zlatko Hanžek, Srećko Merle 
te Jasna Tucak i Tomislav Kukin na Prijedlog teksta Tipskog ugovora, prezentiran je i 
konceptualno usvojenog na 22. sjednici Upravnog odbora, održanoj 16. srpnja 2014. god.. 
Nakon manjih korekcija sukladno primjedbama Upravnog odbora dokumentacija je 
korigirana te je u rujnu 2014. godine tipski ugovor te opći uvjeti istog ugledali svijetlo dana i 
objavljeni su na stranicama Komore, a sve u svrhu kako bi se pomoglo članovima te 
unaprijedilo i osiguralo uvjete za pravilno obavljanje poslova ovlaštenih arhitekata i 
stvaranje temeljnih načela i pravila ponašanja u obavljanju i ispunjavanju svojih obaveza 
prema društvu, struci te naručiteljima.  
Izrada tipskog ugovora jedan je od bitnih ciljeva Komore koji je nakon mukotrpnog i 
iscrpnog rada članova povjerenstva te drugih suradnika i realiziran, a sve u cilju što 
kvalitetnijeg poslovanja članova Komore. 
 
Povjerenstvo za izradu Prijedloga nacrta novog Zakona o arhitektonskim i inženjerskim 
poslovima i djelatnostima 
 
Povjerenstvo za izradu Prijedloga nacrta Zakona o arhitektonskim i inženjerskim djelatnostima 
imenovano je 16.10.2013. godine u sastavu: 
 
Rajka Bunjevac, Tamara Stantić Brčić, Iskra Lukin, Jasna Tucak. 
 
Dana 22. siječnja 2014. godine mailing listom i objavom na web stranici Komore HKA je 
zamolila članove da svoje sugestije, prijedloge ili primjedbe na postojeći Zakon o 
arhitektonskim i inženjerskim poslovima i djelatnostima u prostornom uređenju i gradnji dostave 
u Komoru. 
 
Povjerenstvo je održalo sastanke 

 21. siječnja 2014. godine s  

 31. siječnja 2014. godine, s predstavnicima Odbora za krajobraznu arhitekturu 

 3. veljače 2014. godine s Vladimirom Krajcarom 
 
Dana 10. ožujka 2014. godine održan je sastanak u Ministarstvu graditeljstva i prostornoga 
uređenja s pomoćnicom ministrice dr. sc. Borkom Bobovec.  
Od predstavnika HKA na sastanku su prisustvovali gđa Rajka Bunjevac  i Antun Milovac 
članovi Povjerenstva koje je izradilo  i Primjedbe i prijedloge Hrvatske komore arhitekata na 
Pravilnik o obveznom sadržaju i elementima projekata građevina, poslane Ministarstvu 25. 
veljače. 2014. godine. Gđi. Bobovec prezentirane su najvažnije primjedbe i prijedlozi HKA na 
navedeni Pravilnik, te su na njen zahtjev na ista dana obrazloženja i tumačenja koje je 
pomoćnica zapisala. 
Naglasila je kako će te primjedbe prenijeti izrađivačima pravilnika i nastojati da se usvoje. 
 
Dana 25. ožujka 2014. godine Hrvatska komora arhitekata dostavila je svoj prijedlog nacrta 
Zakona o arhitektonskim i inženjerskim poslovima i djelatnostima. 
 
Vezano uz izradu prijedloga Zakona o arhitektonskim i inženjerskim djelatnostima Ministarstvo 
je osnovalo Radnu skupinu za izradu prijedloga Zakona, a Upravni odbor je imenovao Rajku 
Bunjevac za  predstavnicu HKA. 
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Povjerenik Upravnog odbora za rad s područnim odborima 
 
Povjerenica Upravnog odbora za rad s područnim odborima imenovana je 16.10.2013. godine:  
Marina Oreb. Obzirom na njezinu ostavku, na mjesto člana upravnog odbora u ožujku 2014. 
godine, došao je, temeljem izbora, g. Romano Duić, koji preuzima obvezu povjerenika 
Upravnog odbora za rad s područnim odborima Komore.  
 
Radna grupa za ispitivanje rada u EU-u 
 
Radna grupa za ispitivanje rada u EU-u osnovana je 14.11.2012. god., u sastavu:  
Iva Krkalo - Mrvelj, Vinko Penezić, Toni Sardelić, Sabina Sabljić, te Sanja Cvjetko Jerković, kao 
delegat Odbora za međunarodnu suradnju.  
S obzirom na očekivanu izmjenu PQD Direktive 2005/36/EC - Direktive o reguliranim 
profesijama, krajem 2013 godine i novi Zakon o arhitektonskim i inženjerskim poslovima i 
djelatnostima u prostornom uređenju i gradnji, Radna grupa je zaključila da će s izdavanjem 
brošure, koja bi našem članstvu trebala poslužiti kao pomoć za snalaženje na EU tržištu 
arhitektonskih usluga, pričekati do izlaska novih propisa. 
U siječnju 2014. godine Radna grupa  definirala je okvirni sadržaj informativne dvojezične 
brošure o prakticiranju arhitekture u Europskoj uniji, koji je usvojen na sjednici UO HKA 16. 
siječnja 2014. Na istoj sjednici prihvaćena je ponuda operativnog tima u sastavu: Sanja Cvjetko 
Jerković, Iva Krkalo Mrvelj i Sabina Majdandžić za izradu brošure.  
Dana 16.04.2014. prezentirana publikacija O statusu i uvjetima rada arhitekata u Europskoj 
uniji Hrvatske komore arhitekata. Dostavljeni materijal je prihvaćen čime je završen stručni rad 
na izradi brošure, koju je trebalo još prevesti i lektorirati prije javne objave 
Na sjednici UO HKA, održanoj 30.05. 2014. donesena je odluka da se brošura O statusu i 
uvjetima rada arhitekata u Europskoj uniji Hrvatske komore arhitekata, u elektronskoj formi 
dostavi na adrese članova Komore te objavi na webu HKA-a. 
Dana 1. srpnja 2014. godine objavljena je brošura na web stranicama Komore. 
 

 
Radno tijelo za regulirane profesije pod automatskim sustavom priznavanja Ministarstva 
rada i mirovinskog sustava 
 
U Radno tijelo imenuje se glavna tajnica Hka Jasna Tucak, dipl.iur. a temeljem odluke 
Upravnog odbora 13/14/13112013 od 13. studenog 2013. godine. 
Kao jedan od zaključaka inicijative HKA za okupljanje predstavnika resornih ministarstava i 
komora posebno reguliranih profesija, radi tumačenja i definiranja uvjeta za praktičnu primjenu 
hrvatskih propisa u okviru direktive 2005/36/EZ pokazala se potreba stalne koordinacije 
provoditelja i predstavnika ministarstava, slijedom čega je i oformljeno Radno tijelo te 
imenovana glavna tajnica za predstavnika HKA. 
 

 
1b 

 
Redovni rad Tajništva 

na evidencijama i drugim poslovima 
s članstvom 

 

 
 

Tajništvo 

 
studeni 2013. / 
studeni 2014. 

  
Zaposlenici Tajništva u radnom odnosu na neodređeno vrijeme: 
 
- glavna tajnica, 
- stručna tajnica, 
- izvršna tajnica, 
- stručna suradnica za članstvo, 
- stručna referentica, zamjena za porodiljni- djelatnica na određeno vrijeme 
- administrativna referentica 
- stručna referentica za računovodstvo – stručno usavršavanje bez zasnivanja radnog odnosa 
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1c 

 
 
Područni odbori, praćenje aktivnosti 
 

 
Upravni odbor, 

predsjednici područnih 
odbora 

 

 
studeni 2013. / 
studeni 2014. 

  
PO-a Zagreb  
 
Predsjednik Zoran Boševski i članovi Vijeća:  
Andrea Barac,  Tomislav Ćurković,  Vedran Pedišić,  Zoran Veršić i Alan Leo Pleština. 
 
Dana 20. svibnja 2014. godine, u Zagrebu, u organizaciji g. Tomislava Ćurkovića, u Velikoj 
dvorani AFa održan je stručni skup pod nazivom Stručni razgovori i konzultacije, a vezano uz 
praktičnu primjenu dvaju novih zakona: Zakona o gradnji i Zakona o prostornom uređenju te 
pratećih zakonskih dokumenata, na kojim je sudjelovalo  246 sudionika. 
 
Stručni razgovori i konzultacije su zamišljeni kao uzajamna i konstruktivna pomoć interesno 
povezanih strukovnih struktura koja bi trebala ponuditi rješenja od općeg i javnog interesa. 
 
PO Dubrovnik  
 
Predsjednik Romano Duić  
i članovi Vijeća:  
Marina Oreb, Joško Miklo, Ursula Stanić-Siništaj, Sanja Krželj, Kate Lazić-Miloslavić.  
 
Dana 10. lipnja 2014. godine održane su Stručni razgovori i konzultacije u PO Dubrovnik, na 
kojim je sudjelovalo  49 sudionika. 
 
Sukladno naputku Upravnog odbora Komore započete su aktivnosti lobiranja s ciljem da 
jedinice lokalne samouprave na području Dubrovačko-neretvanske županije, a prvenstveno 
Grad Dubrovnik, odlukama općinskih i gradskih vijeća preuzmu Pravilnik o natječajima  
Hrvatske komore arhitekata za provedbu javnih natječaja u domeni članka 55 Zakona o 
prostornom uređenju. 18. rujna upućeni su službeni dopisi  gradonačelniku i predsjedniku 
Gradskog vijeća grada Dubrovnika, te nekim vijećnicima. Preliminarno su ostvareni kontakti u 
cilju pripreme ove važne teme. 
U sklopu naputka Upravnog odbora, Područni odbor je 19. srpnja 2014. godine Ministarstvu 
prostornog uređenja i gradnje uputio dopis sa primjedbama na teze o sadržaju Zakona o 
poslovima i djelatnostima prostornog uređenja i gradnje, te cirkularnim pismom apelirao na 
članstvo da se u što većem broju pošalju i pojedinačne primjedbe. 
Područni odbor Dubrovnik sudjelovao je u praćenju prostornog razvoja grada i županije, te 
koordinirano sa Društvom arhitekata Grada Dubrovnika, uputio niz dopisa i priopćenja 
prvenstveno vezanih na analizu prijedloga aktualnih prostornih planova i studija, koje ih prate. 
  
Vijeće je izradilo Plan rada i Financijski plan za 2015. godinu. 
 
PO Karlovac  
 
Predsjednik Vladimir Petrović  
i članovi Vijeća:  
Matija Vinski, Ruža Salopek, Stanko Ćosić, Miloš Čanković, Zrinka Fabijanec. 
 
Dana 4. lipnja 2014. godine održao se okrugli stol između Društva arhitekata, građevinara i 
geodeta uz podršku Područnog odbora Karlovac, na temu Novi Zakon o gradnji – u praksi. 
 
 
PO Osijek  
 
Predsjednica Željka Jurković  
i članovi Vijeća:  
Željko Andraši, Sabina Majdandžić, Predrag Rechner, Anđa Marić, Željko Koški. 
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Dana 29. svibnja 2014. godine održan ja Zbor Područnog odbora Osijek na kojem su 
sudjelovali i članovi Upravnog odbora HKA. Na dnevnom redu su bile točke: 
 

1) Izviješće o aktualnom radu Komore, 
2) Razno. 

 
Na Zboru je bilo prisutno 23 sudionika. 
 
Vijeće je izradilo plan rada i financijski plan za 2015. godinu. 
 
PO Varaždin  
 
Predsjednik Marijan Gezi  
i članovi Vijeća:  
 
Reno Vrbanec, Zoran Brakus, Đurđica Bajić, Bojan Perhoč, Nevenka Tramišak. 
 
Vijeće je izradilo Financijski plan za 2015. godinu. 
 
PO Pazin  
 
Predsjednik Davor Matticchio  
i članovi Vijeća:  
Mario Smilović, Berislav Iskra, Rita Počekaj, Milica Gavranović, Nada Orbanić Sapundžić. 
 
Dana 20. ožujka 214. godine održan je Zbor Područnog odbora Pazin povodom održavanja 
sjednice Upravnog odbora HKA u područnom odboru Pazin, u Puli. 
Dana 11. srpnja 2014. godine održane su Stručni razgovori i konzultacije u PO Pazin, na kojim 
je sudjelovalo  59 sudionika. 
 
 
PO Rijeka  
 
Predsjednica Tatjana Rakovac  
i članovi Vijeća:  
Nenad Kocijan, Tomislav Kukin, Miroslav Gudelj, Marin Račić, Boris Cimaš. 
 
Prema Izvješću predsjednice gđe. Rakovac, održano je 7 sjednica Vijeća Područnog odbora. 
 
Dana 6. lipnja 2014. godine održane su Stručni razgovori i konzultacije u PO Rijeka, na kojim je 
sudjelovalo  46 sudionika. 
 
Vijeće je izradilo Plan rada i Financijski plan za 2015. godinu. 
 
PO Split 
 
Predsjednik Ivo Vojnović  
i članovi Vijeća:  
Neno Kezić, Saša Bui, Ante Milas, Vlasta Marčić i Neven Mladinić. 
 
Održana je 1 sjednica Vijeća PO Split: 
 

 21.03.2014. godine, 
 
Vijeće je izradilo Plan rada i Financijski plan za 2015. godinu. 
 
Dana 9. svibnja 2014. godine na molbu HKA održan je sastanak u Gradu Splitu s pročelnikom 
Upravnog odjela za prostorno uređenje i graditeljstvo Grada Splita te voditeljicom odsjeka za 
graditeljstvo. Svrha sastanka je bila dogovor o mogućnostima organizacije stručnih razgovora i 
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konzultacija u Splitu, što je načelno i dogovoreno. 
Dana 10. lipnja 2014. godine održane su Stručni razgovori i konzultacije u PO Split, na kojim je 
sudjelovalo  55 sudionika. 
 
PO Zadar  
 
Predsjednica Lenka Šaran  
i članovi:  
Darko Anton Franceschi, Tomislav Krajina, Aljoša Bačić, Marko Čulina i Kristina Đidara 
Mandušić. 
 
Održane su 4 sjednice Vijeća: 
 

 18.12.2013. godine, 

 21.03.2014. godine, 

 16.05.2014. godine, 

 25.09.2014. godine. 
 
Održan je i Zbor Područnog odbora Zadar, dana 18. prosinca 2013. godine, na kojem su 
sudjelovalo pet članova. 
 
Vijeće je izradilo Plan rada i Financijski plan za 2015. godinu. 
 

 
2 

 
Aktivnosti na nivou koordinacije 
komora 
 

 
predsjednik / delegati  

HKA-a 

 
studeni 2013. / 
studeni 2014. 

  
Međukomorska suradnja odvija se na različite načine, sastanci koordinacija, sudjelovanje u 
projektima, zajedničko lobiranje komora i sl.: 
 
HKIG – Hrvatska komora inženjera građevinarstva 
 
Dana 30. prosinca 2013. godine održan je sastanak predsjednika HKA g. Ćurkovića i 
predsjednika HKIGa g. Severa s temom zajedničke aktivnosti komora po pitanju Zakona o 
arhitektonskim i inženjerskim djelatnostima te izrada zajedničkog softwarea za primjenu 
Pravilnika o standardu usluga. 
U prostorijama HKA u petak, 7. veljače 2014. godine održana je prezentacija računalnog 
programa za izračun cijena prema Pravilniku o standardu usluga, za predstavnike komora koji 
su surađivali na izradi Pravilnika. Prisustvovao je g. Darko Jukić, dipl.ing.građ. iz HKIG, Željko 
Matić, dipl.ing.el. iz HKIE, te Zlatko Hanžek, dipl.ing.arh. iz HKA. Prezentaciju je održao g. 
Hasan Osmanagić, autor programa. 
Nazočni su iznijeli par primjedbi na osnovi kojih će se program doraditi i završiti kroz 14 dana. 
 
 
Koordinacija predsjednika komora u graditeljstvu  
 
Koordinacija predsjednika komora u graditeljstvu okupila se,  
 

o 05. studenog 2013. godine 
 

Na sastanku su sudjelovali, Tomislav Ćurković, Luka Čarapović, predsjednik HKIS-a, Boris 
Vranešević, član UO-a HKIE-a,  mr. sc. Miljenko Rodek, član UO-a HKIE-a, Darko Jukić,  član 
UO-a HKIG-a, J. Tucak i D. Šimunović) koji je posvećen sljedećim temama Dnevnog reda: 

1. Zajedničko obraćanje MGPU-u sa zahtjevom za nadopunu prijedloga Zakona o gradnji, 
2. Zajedničko djelovanje na izradi prijedloga Zakona o arhitektonskim i inženjerskim 

poslovima i djelatnostima u prostornom uređenju i gradnji (ZAIPDPUG), 
3. Zajedničke aktivnosti na zaključivanju rada na Pravilniku o standardu usluga i 

Programu. 
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o 20. siječnja 2014. godine  
 

Tema sastanka su novi Zakon o arhitektonskim i inženjerskim poslovima, Pravilnik o 
izmjenama i dopunama Pravilnika o stručnom ispitu te uotpunjavanju i usavršavanju znanja 
osoba koje obavljaju poslove prostornog uređenja i gradieljstva, odgovor na zastupičko pitanje 
Bore Grubišića, upravne pristojbe na zahtjeve i na izdavanje rješenja za upis uimenike, status 
umirovljenika i normativ usluga. Sastanku su prisustovali: Tomislav  Ćurković, predsjednik 
HKA-a, Jasna Tucak, glavna tajnica HKA-a, Željko Matić, predsjednik HKIE-a, Zvonimir  Sever, 
predsjednik HKIG-a, Tomislav  Tkalčić, za HKIS, Miodrag Drakulić, dopredsjednik HKISa, 
Sunčana Rupić, glavna tajnica HKIGa, Amela Čizmar, glavna tajnica HKIEa. 
 

o 24. listopada 2014.godine 
 
Prisutni su bili: Zvonimir Sever, predsjednik HKIG, Sunčana Rupić, glavna tajnica HKIG, Željko 
Matić, predsjednik HKIE, Amela Čizmar, glavna tajnica HKIE, Tomislav Ćurković, predsjednik 
HKA, Rajka Bunjevac, zamjenica HKA i Jasna Tucak, glavna tajnica HKA. 
 
Sastanak je sazvan radi razmjene mišljenja o mogućim pojedinim zakonskim rješenjima novog  
Zakona o poslovima i djelatnostima prostornog uređenja i gradnje i to posebno u odnosu na: 
• ovlaštenje komore 
• organizaciju komore 
• uvjete za članstvo u komori 
• pitanje učlanjenja u komoru  voditelja građenja kao regulirane profesije u graditeljstvu 
 
 
Hrvatska gospodarska komora - HGK 

 
S Hrvatskom gospodarskom komorom krajem 2013. godine dogovorena je suradnja na izradi 
nacrta Zakona o arhitektonskim i inženjerskim djelatnostima zajedno s Hrvatskom obrtničkom 
komorom s ciljem zajedničke suradnje na dijelovima zakona kojima se uređuju područja iz 
njihove djelatnosti. 

Hrvatska gospodarska komora u suradnji s Radnom skupinom za praćenje implementacije 
ciljeva iz dokumenta ApolitikA organizira niz informativno – edukativnih modula  na kojima 
će se raspravljati o svim relevantnim temama obuhvaćenim dokumentom. Moduli će se 
održavati u prostorijama Hrvatske gospodarske komore u Zagrebu. 
Prvi modul pod nazivom Ostvarivanje ciljeva dokumenta ApolitikA održan je  21. svibnja 
2014. godine, gdje su na panel raspravi sudjelovali Anka Mrak Taritaš, Tomislav Ćurković, 
Sanja Cvjetko Jerković, Vladimir Petrović i Andrija Rusan. 
 
 

 
4 

 
Poticanje stručnih arhitektonskih 
programa 
 

 
Upravni odbor 

Nadležni odbori 

 
studeni 2013. / 
studeni 2014. 

  
U skladu s Planom prihoda i troškova HKA-a za 2014. god., te na temelju prijavljenih projekata 
područnih odbora, HKA je u 2014. godini, iz različitih proračunskih stavki,  financijski pomogao 
projekte: 
 
1.   Financijska pomoć Udruženju hrvatskih arhitekata u iznosu od 250.000,00 kn, koji je 
realiziran kroz Ugovor o zajmu. 
 
2.   Nastavno na prošlogodišnji Javni poziv za financijsku potporu stručnih, znanstvenih i 
istraživačkih radova HKA je  podržala, u okviru iznosa sredstava predviđenog Planom prihoda i 
rashoda za 2013. god. osam projekata svojih članova, predloženih od strane  Povjerenstva za 
dodjelu financijskih sredstava za projekte, koje su prijavili sljedeći članovi HKA-a: 
dr.sc. Biserka Dumbović Bilušić, dipl.ing.arh. - 6.000 kn dr.sc. Borka Bobovec, dipl.ing.arh. - 
6.000 kn dr.sc. Zlatko Karač, dipl.ing.arh. - 9.000 kn Tatjana Liktar Elez, dipl.ing.arh. - 4.000 
prof.dr.sc. Nenad Lipovac, dipl.ing.arh. - 9.000 kn Dalija Milonja, dipl.ing.arh. - 4.000 kn dr.sc. 
Ivan Mlinar, dipl.ing.arh. - 3.000 kn Vesna Perković Jović, dipl.ing.arh. - 9.000 kn 
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5 

Raspolaganje sredstvima HKA-a Upravni odbor 
studeni 2013. / 
studeni 2014. 

  
Nastavno na utvrđenu politiku financijskog poslovanja iz, Komora je i tijekom 2014. god. 
nastavila s praksom oročavanja viška financijskih sredstava, koje su položene u tri poslovne 
banake:  
 
1 oročenje plasirano je u Zagrebačkoj banci, 
3 oročenja u Erste & Steiermarkische banci i  
2 oročenja u Raiffeisen Bank Austrija.  
 
Sredstva su oročavana na period od 3 – 12 mjeseci, prema najpovoljnijim kamatama na dan 
oročenja. Jedan dio sredstava uložen je u kupnju udjela u novčanim fondovima Zagrebačke 
banke. 
 
Pregled financijskih sredstava: 
 
Pregled financijskih sredstava: 
 
Ukupno oročena sredstva iznose .............................................................2.598.554,46 kn. 
 
Stanje novčanih sredstava na ZB Invest Fondu – ZB plus, iznosi ............. 289.364,08 kn 
 
Stanje kunskih računa HKA-a, na dan 20.11.2014. god., iznosi ................. 84.522,00 kn 
 
Stanje deviznog računa iznosi..........................................................................5.143,42 € 
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Stalno stručno usavršavanje  

 
Odbor za SSU, Tajništvo 

 

 
studeni 2013. / 
studeni 2014. 
 

 .  
 

IZRADA 
PRIJEDLOGA PROGRAMA STALNOG STRUČNOG USAVRŠAVANJA 

ZA RAZDOBLJE 01.11.2014. - 31.10.2015. godine 
 
HKA je u propisanom roku, 31.10.2014. godine, Ministarstvu graditeljstva i prostornoga 
uređenja dostavio  Program stalnog stručnog usavršavanja HKA-a za razdoblje od 01. 
studenoga 2014. do  31. listopada 2015. godine. 
 
Izneseni parametri ukupnog poslovanja bili su argument za programsko-plansku reorganizaciju 
Programa SSU-a. Opredjeljenje HKA-a da osigura besplatno unaprjeđenje i usavršavanje 
znanja stečenih obrazovanjem, jedna od glavnih zadaća Komore, pa će Komora i u budućnosti 
tome težiti, bez razmišljanja o profitu, budući je to nespojivo s volonterskim radom na kojem 
počiva rad Komore.  
 
Što se tiče raznolikosti sadržaja u edukaciji  osoba koje unaprjeđuju i usavršavaju znanja pri 
Programu SSU-a HKA, kvalitete prezentacija i honoriranja rada stručnih suradnika, predavača 
u Programu SSU-a, kvalitetu je potrebno stalno podizati, vodeći računa da se nikome ne 
osigurava monopol stalnog sudjelovanja, već da on isključivo ovisi o kvaliteti koja se može 
ponuditi našem članstvu. 
 
Na tragu takvog razmišljanja, u okviru zakonskih mogućnosti koje joj stoje na raspolaganju, 
Komora će stvarati i uvjete za što skorije preuzimanje stručnih ispita, kako bi se članstvu 
osigurao standard ne koji osigurava minimalno potrebna, specifično arhitektonska znanja. 
Stručni ispiti ne smiju biti forma, već snažna poluga u usavršavanju članova Komore.  
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SUVREMENA ARHITEKTURA – INŽENJERSKI PRISTUP  
 
U sklopu Programa SSU-a održan je treći ciklus predavanja  Suvremena arhitektura – 
inženjerski pristup (Ciklus). Kroz njega, pristupanjem arhitekturi s inženjerskog aspekta, 
aktualizirana je tema kako poznavanje i kvaliteta tehničkih detalja utječu na promišljanje i 
izvedbu arhitektonskih djela. Kroz vrhunske primjere europske arhitekture pokazano je kako 
inventivno upotrijebljeni različiti materijali i tehnološki koncepti utječu na cjelokupnu sliku 
poznatih ostvarenja, s osvrtom na potrebu uravnoteženja svih disciplina u međusobnom 
snažnom integriranju. 
 
Ciklus su otvorili slovenski kolege, te je u prvom predavanju predstavljen presjek suvremene 
arhitektonske produkcije Slovenije, kroz rad ureda Dekleva Gregorič kojeg predstavljaju Aljoša 
Dekleva i tina Gregorič, te uz njih Gregorc Vrhovec arhitekti, kojeg predstavljaju Aleš Vrhovec i 
Vanja Gregorc i A BIRO ispred kojeg je Matej Blenkuš. 
 
Uz prikaze njihovih projekata polaznici su se pobliže upoznali  s inženjerskim aspektom 
nastanka prezentiranih vrhunskih arhitektonskih ostvarenja. Predavanje je održano 25. veljače 
2014. godine u Zagrebu u Velikoj dvorani Arhitektonskog fakulteta, pred više od 350 polaznika 
te je isto održano i u Splitu, u  prostorijama Društva arhitekata Splita, 9. svibnja 2014. godine  
pred više od 95 polaznika. 
 
Drugi u nizu predavanja ovog Ciklusa predstavljen je ured Ripel und Ripel architekten iz 
Austrije, s predavačima Gabirele Riepl i Peter Riepl, te Johannes Kaufmann koji je po vokaciji 
stolar koji nakon otvaranja ureda te polaganja majstorskog otvara 1996. zajednički ured s 
Oskarom Leo Kaufmannom a od 2001. godine kooperira s arhitektima Riepl i Riepl te 2007. 
otvara franšizu u Beču. 
 
Trećim predavanjem predstavljenje rad Jürga Conzetta iz Švicarske. Jürg Conzett je ugledni 
statičar i konstrukter poznat po svojim pješačkim mostovima. Ovdje predstavlja tri svoja 
najsmjelija ostvarenja. Predavanje je održano 22. svibnja 2014. godine u Zagrebu u Velikoj 
dvorani Arhitektonskog fakulteta pred više od 140 polaznika. Sljedeće predavanja je održano u 
Puli već slijedećeg dana, 23. svibnja 2014. godine  u Velikoj dvorani Hrvatske gospodarske 
komore, Županijska komora Pula pred više od 45 polaznika. 
 
PRIKAZ NOVE REGULATIVE I e-SUSTAVA U GRADNJI 
 
Ciklus predavanja pod radnim nazivom Prikaz nove regulative i e-sustava u gradnji je održan u  
 

  Zagrebu, 09. rujna 2014. godine, 

  Osijeku, 10. rujna 2014. godine, 

  Splitu, 19. rujna 2014. godine i 

  Rijeci 26. rujna 2014. godine. 
 
Svrha i cilja ovih predavanja, a obzirom na izmjenu velike količine regulative koja se odnosi na 
struku, približiti te pojasniti izmjene i novine koje su uvedene u rad ovlaštenih arhitekata 
stupanjem na snagu novih propisa. 
Odaziv na predavanja je bio poprilično velik te je time i razvidnim koliko je bitno upoznati 
članove Komore i pokušati im približiti novine koje su došle stupanjem zakona na snagu. 
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Arhitektura i djeca 

 
Odbor Arh. i djeca 

 

 
trajno  
 

  
 
HKA - UIA – PROGRAM ARHITEKTURA I DJECA 
 
Na natječaj za drugo izdanje UIA Architecture & Children Golden Cubes nagrade,  koji je za 
RH, 13.1.2014. god., raspisala Hrvatska komora arhitekata, pristiglo je ukupno šest radova.  
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Na sjednici Ocjenjivačkog suda programa Arhitektura i djeca (A&D), u sastavu: Mia Roth - 
Čerina, Sanja Filep, Gordana Košćec i Davorka Perić, održanoj 27.2.2014. god., analizirani su 
pristigli radovi,  izvršena valorizacija, prema kriterijima propisanim u službenom raspisu UIA-a, 
te doneseni su sljedeći zaključci: 
 
NAGRADA ZA TISKANI MEDIJ, dodijeljena je:  
Tatjani Liktar Elez, Ivani Lukendi, Kristini Carevoj, Ani Mrđen i Maji Dražini, za arhitektonski 
priručnik za djecu Prostor oko mene u izdanju Sekcije mladih DAZ-a. Kombinacija slikovnice, 
radne bilježnice i kataloga aktivnosti za istraživanje prostora, predstavlja prvu publikaciju 
namijenjenu upoznavanju i razumijevanju izgrađenog okoliša za djecu objavljenu na hrvatskom 
jeziku. Atraktivni vizualni rječnik, kojeg je oblikovala Ana Rako, uspješno balansira između djeci 
razumljivih arhetipskih prikaza i suvremenog arhitektonskog grafičkog vokabulara, te afirmira 
razumijevanje pojmova u arhitekturi i urbanizmu u njihovoj suvremenoj pojavnosti i upućuje na 
participaciju u oblikovanju prostora koji nas okružuje. 
 
NAGRADA ZA INSTITUCIJE, dodijeljena je:  
programu Akcija stari plac, sudionika Platforme 9,81, koji ga je provodio, tijekom 2013. god., u 
suradnji Narodnog sveučilišta Dubrava, OŠ Marije Jurić Zagorke, Dječjeg vrtića Ivana Brlić 
Mažuranić, uz potporu Ureda za graditeljstvo, Ureda za strategijsko planiranje i razvoj grada, 
Vijeća gradske četvrti Donja Dubrava, te tržnice Zagrebački holding. U programu su sudjelovali: 
Mirjana Sever, Leo Vukelić, Marko Sančanin, Igor Toš, Bernarda Cesar, Ana Mikelić, Jens 
Brandt, Zvonimir Lozić, Marko Lucić, Marko Hodak, Ana Mikelić, Tana Morić, Ivana Golub, 
Marija Palić, te učenici petih, šestih, sedmih i osmih razreda.  
Projekt koji je izrastao iz namjere Grada Zagreba da obnovi staru tržnicu u Cerskoj, u Donjoj 
Dubravi, prerastao je u akciju koja je izuzetan primjer iz više rakursa:  

o participativnog interveniranja u Gradu,  
o uključivanja stanovništva i djece u oblikovanje i programiranje prostora u kojem žive, te  
o integriranje tema vezanih uz arhitekturu i urbanizam u nastavu likovne kulture u 

redovnom kurikulumu.  
Akcija, koja je trajala tijekom dva polugodišta, uključila je čak 500 djece, njihove roditelje, 
lokalno stanovništvo i niz stručnjaka iz različitih područja. Način provedbe aktivnosti ogledni je 
primjer prema kojem se može pristupiti rješavanju niza sličnih situacija i saniranju neuralgičnih 
točaka u gradskim tkivima, ali i uključivanja učenja o izgrađenom okolišu, u postojeći kurikulum. 
 
POSEBNA PRIZNANJA, u kategoriji NAGRADA ZA INSTITUCIJE, dodijeljena su: 

o Udruženju arhitekata Međimurja za edukacijske radionice Djeca i prostor, održane u 
Nedelišću i Čakovcu, te  

o Zadarskom društvu arhitekata za program Točka, linija, ploha, volumen, održan u 
Benkovcu, Biogradu, Preku, Škabrnji, Zemuniku Donjem i Zadru. 

Preostala dva pristigla rada u konkurenciji, bili su:  
Sekcija Djeca i arhitektura Društva arhitekata Istre, te  
Udruga bivših učenika Škole primijenjene umjetnosti i dizajna. 

 
Nakon žiriranja svi autori su zamoljeni pripremiti i poslati svoje materijale, do 15.3.2014. god., 
za međunarodnu dionicu žiriranja, kada će, tijekom travnja, u sjedištu UIA-a, u Parisu, kao 
nositelji nacionalnih nominacija, sudjelovati u konkurenciji za nagrade i izlaganje na Kongresu 
UIA-a u Durbanu u Južnoj Africi, u kolovozu 2014. god. 
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Obrazovanje  

 
Upravni odbor 

Tajništvo, druga radna 
tijela 

 

 
trajno  

 Vježbenički staž 
 
U izvještajnom razdoblju je u Imenik vježbenika kandidata za upis u Imenik ovlaštenih 
arhitekata upisano 144 vježbenika. 
Komorski postupak za vježbenika kandidata za upis u Imenik ovlaštenih arhitekata uspješno je 
završilo 34 kandidata. 
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EU projekt Arhitekti u Europi 
 
HKA je u želji da otvori mogućnost izvanredne stručne prakse za mlade diplomirane inženjere 
arhitekture u najprestižnijim europskim projektnim biroima, aplicirala za sredstva EU fondova, 
za njihovo usavršavanje, te uspjela  u nastojanju da se prihvati njezina aplikacija u projektu 
Arhitekti u Europi, kao dijelu programa Leonardo da Vinci, najvećeg EU obrazovnog programa 
– Programa za cijeloživotno učenje. 
Zaključno sa 4. listopada 2014. godine, vratilo se ukupno 29 kandidata sa stručnih praksi diljem 
Europe. Bitno je naglasiti da tijekom realizacije vrlo zahtjevnog projekta 'Arhitekti u Europi', 
nismo imali niti najmanjeg problema. Sve je proteklo prema ranije zacrtanom planu i programu, 
kako u organizaciji tako i u odvijanju praksi. Kandidati su uglavnom zadovoljni ostvarenim 
iskustvom i prilikom koja im se ukazala u ne baš najsretnijem trenutku za arhitekte. Ono što bi 
pojedinci istaknuli kao pozitivno, a naša Vlada kao negativno, je da je troje kandidata ostalo u 
uredima partnerima (Portugal i Njemačka) i ostvarilo neki vid suradnje. Ideja HKA da prizna 
trajanje stručne prakse u okviru programa Leonardo da Vinci kao dio obaveznog vježbeničkog 
staža naišla je na veliko odobravanje, kako kandidata tako i Agencije za mobilnost i programe 
EU. Međutim Ministarstvo nije iskazalo jednaku osjetljivost na zadanu temu i kategorički 
odbijaju 'rupu' u radnoj knjižici priznati kao valjanu praksu pod mentorstvom renomiranih stranih 
arhitekata te na taj način dovode u pitanje izlazak na stručni ispit nakon dvije godine rada u 
struci. 

Agencija je do sada isplatila 80 % iznosa. Nakon predaje i odobravanja završnog izvješća 
isplatit će preostalih 20 % od stvarnog troška projekta.  

Nakon što se cijeli projekt završi (najkasnije do kraja studenog), u planu je organizirati 
okupljanje svih kandidata kako bi razmijenili svoje doživljaje i iskustva. 
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Izdavačka djelatnost / 
 
Informiranje 
  

 
Upravni odbor / pr. 

Nadležni odbori 
Tajništvo 

 

 
trajno  

  
Web stranica HKA-a  
 
Glavna urednica web portala: Dalija Milonja. 
Web portal je u izvještajnom razdoblju imao:  
 

 1.018.079 posjeta, od čega 775.818 jedinstvenih,  
 
Najtraženije stranice portala su: 
 

 Naslovnica: 16896 posjeta, 

 Imenik ovlaštenih arhitekata: 27720 posjeta, 

 Zakoni i propisi / Prostorno uređenje i gradnja: 25056 posjeta, 

 Zakoni i propisi / Popis: 20410 posjeta, 

 Zakoni i propisi / Zaštita od požara: 18790 posjeta, 

 Zakoni i propisi / Propisi za zaštitu na radu: 16427 posjeta, 

 zakoni i propisi/Zakon o prostornom uređenju i gradnji 16174 posjeta 

 Zakoni i propisi/arhitektonska djelatnost 15631 posjeta 

 Stručno usavršavanje/prijava na skupove 10 554 
 
Izvješćivanje / medijska zastupljenost 
 
Izvješćivanje javnosti i članstva o aktivnostima HKA-a odvija se u više segmenata: 
 

1. Izvješćivanje putem web stranice – sve aktivnosti relevantne za rad struke i HKA-a - 
Uredništvo, 
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2. Izvješćivanje putem obavijesti članstvu elektronskom poštom – posebno važne 
aktivnosti vezane uz članstvo HKA-a i rezultate na unaprjeđenju regulative, 

3. Izvješćivanje javnosti putem medija i na raznim skupovima – javno obraćanje javnosti, 
medijima, članstvu ili institucijama RH-a, usuglašava se na nivou nadležnih tijeka i 
radnih tijela Komore, odnosno strukovnih institucija koje zajedno zastupaju određena 
stajališta. 

 
Intenziviranje prisutnosti Komore u različitim medijima dio je opredjeljenja Upravnog odbora za 
uključivanje javnosti u postupke donošenja zakonskih akata i druga važna pitanja od 
strukovnog i javnog interesa.  
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Suradnja s Udruženjem hrvatskih 

arhitekata 
 

 
Upravni odbor 

odbori, delegati 
 

 
trajno 

   
Hrvatska komora arhitekata s Udruženjem hrvatskih arhitekata kontinuirano surađuje na mnogo 
polja koji se tiču arhitektonske struke pri tome pomažući u razvoju i napretku struke. Suradnja 
HKA i UHA odvija se kroz redovan rad Odbora za natječaje do izmjene Pravilnika o natječajima 
u srpnju 2014. godine. Stupanjem na snagu Pravilnika o natječajima s područja arhitekture, 
urbanizma, unutarnjeg uređenja i uređenja krajobraza Odbor za natječaje kao takav prestaje 
postojati te prema novom pravilniku voditelj natječaja preuzima funkciju dosadašnjeg Odbora. 
voditelj natječaja ima svoj zamjenika koji ga mijenja u slučajevima duže spriječenosti obavljanja 
svojih dužnosti kao voditelja, određenih novim pravilnikom. Voditelj natječaja te njegov 
zamjenik su osobe koje su odabrane u suglasnosti HKA i UHA-.e. Nadalje, suradnja se 
nastavlja kroz suglašavanje stajališta i obraćanje tijelima državne uprave u pitanjima od javnog 
interesa. Nastupi u javnosti kada je u pitanju promocija arhitektonske djelatnosti i zaštita 
interesa struke. Zajednički razvoj projekata od interesa za unaprjeđenje rada struke. 
Usuglašavanje stajališta po pitanju ključnih strukovnih zakonskih akata: 
Zakona o gradnji, 
Zakona o prostornom uređenju, 
Zakona o građevinskoj inspekciji. 
te drugi zajednički nastupi i suradnja po važnim strukovnim pitanjima. 
 
Daljnja suradnja između HKA i UHAe je neraskidiva veza nastala na temelju odluke Skupštine 
od 16. svibnja 2014. godine gdje je na zamolbu UHAe za financijskom pomoći od strane HKA, 
udovoljeno zahtjevu. HKA je odlučila financijski pomoći Udruženju kako bi isto moglo nastaviti 
nesmetano funkcionirati jer je to u interesu struke.  
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Regulativa 

 
Nadležni odbori,  
posebna tijela, 

Tajništvo 
 

 
 

trajno 

  

Tijekom izvještajnog razdoblja donešen je i/ili izmijenjen velik broj zakonskih akata: 

 
o Zakon o prostornom uređenju, 
o Zakon o gradnji, 
o Zakon o građevinskoj inspekciji, 
o Zakon o arhitektonskim i inženjerskim djelatnostima, 
o Zakon o strateškim investicijskim projektima, 
o Pravilnik o standardu usluga arhitekata, 
o Pravilnik o natječajima s područja arhitekture, urbanizma, unutarnjeg uređenja i 

uređenja krajobraza 
Paralelno se odvija rad na izradi pravilnika i drugih akata Komore u svrhu donošenja izmjena i 
dopuna kako bi podzakonski akti biti u skladu sa hijerarhijski višim aktima. 
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Zakon o prostornom uređenju 
 
Zakon o prostornom uređenju je stupio na snagu s danom 1. siječnja 2014. godine. 
 
Zakon o gradnji  
 
Hrvatska komora arhitekata je 22. siječnja 2014. godine zatražila tumačenje čl. 4. zakona kojim 
se razvrstavaju građevine s obzirom na zahtjevnost postupaka u vezi s gradnjom jer iz Zakona 
nije razvidno tko uređuje razvrstavanje po pojedinim skupinama i temeljem kojeg dokumenta.  
 
 
Zakon o građevinskoj inspekciji 
 
Zakon o građevinskoj inspekciji stupio je na snagu 1. siječnja 2014. godine  
 
Zakon o arhitektonskim i inženjerskim djelatnostima  
 
Ministarstvo graditeljstva i prostornoga uređenja pozdravilo je prijedlog HKA-a za osnivanje 
vlastite Radne skupine za izradu Prijedloga Zakona o arhitektonskim i inženjerskim 
djelatnostima, kojim se želi zamijeniti postojeći  Zakon o arhitektonskim i inženjerskim 
poslovima i djelatnostima u prostornom uređenju i gradnji.   
Dana 25. ožujka 2014. godine Hrvatska komora arhitekata dostavila je Ministarstvu 
graditeljstva i prostornog uređenja Nacrt prijedloga zakona o arhitektonskim i inženjerskim 
djelatnostima koji je 1. travnja 2014. godine objavila na web stranici HKA uz poziv članovima da 
do 15. travnja o.g. dostave primjedbe na nacrt. 
 
Ministarstvo graditeljstva i prostornoga uređenja osnovalo je Radnu skupinu za donošenje 
Zakona o  poslovima i djelatnostima prostornog uređenja i gradnje (u daljnjem tekstu: 
Zakon) te je 08. 04. 2014.god. održalo svoju prvu sjednicu, kada je objavljen i detaljan plan 
postupanja.  
 
Predstavnik HKA u Radnoj skupini je Rajka Bunjevac, zamjenica predsjednika.  
 
HKA je 25. 03. 2014.god. dostavila svoj prijedlog nacrta Zakona, koji se bazira na ranije 
usvojenim načelima od strane UO-a HKA.  
 
Na temelju prijedloga HKA i drugih prispjelih prijedloga, MGPU je izradio preglednu tablicu. 
Posebno osjetljivo pitanje predstavljao je novi prijedlog ocjenjivanja uspješnosti usluga 
ovlaštenih arhitekata, koje bi se, po novom prijedlogu, trebale ocjenjivati temeljem rezultata 
učenja, a ne obrazovanja, te bi bile  kategorizirane u četiri grupe (I. – IV). Na ovaj bi se način 
temeljem rezultata učenja kroz program stalnog stručnog usavršavanja stjecale ili gubile ovlasti, 
koje je arhitekt već stekao propisanim osposobljavanjem kroz studij arhitekture. To je, dakako, 
označeno neprihvatljivim, te je zamjenica predsjednika pozvala na zadržavanje dosadašnjeg 
preklapanja nadležnosti struka, uz izuzetak čl. 62 st (2) ZAIPDPUG-a. Zamjenica je upozorila i 
na negativne posljedice davanja ovlasti kolegama građevinarima u domeni arhitektonskog 
nadzora, koji su, osim što nisu obrazovanjem osposobljeni za izvršenje arhitektonskih zadaća, 
na ovaj način, koji naručiteljima omogućava smanjenje broja ugovornih partnera, potpuno 
preuzeli ovo područje rada, što je iz više razloga potrebno izmijeniti. 
 
Na slijedećim redovitim sastancima Radna skupina je radila na Tezama za Zakon o poslovima i 
djelatnostima prostornog uređenja i gradnje te Nacrtu prijedloga iskaza o procjeni učinaka 
propisa za isti zakon, koje su bile na javnoj raspravi u periodu od  
16. lipnja 2014. god. do 21. srpnja 2014. god.  
U navedenom periodu HKA je vijest o tome objavila na svojoj web stranici, te obavjestila svoje 
članstvo mail-ing listom, s zamolbom da svoje sugestije dostave, do 20. srpnja 2014. god.  
 
Primjedbe na prijedloge zakonskih akata poslali su HKA, PO – i: Zadar, Osijek, Zagreb, 
Dubrovnik i Varaždin, kao i Odbor za krajobraznu arhitekturu, zajedno sa Zavodom za ukrasno 
bilje, krajobraznu arhitekturu i vrtnu umjetnost Agronomskog fakulteta, te Hrvatskim društvom 
krajobraznih arhitekata.  
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HKA i nadalje aktivno sudjeluje u radu Radne skupine, posebno ulažući napore u izmjenu 
odredbi članka 62. st. (2), koje su u praktičnoj primjeni praktično izbacile ovlaštene arhitekte iz 
poslova stručnog nadzora građenja, čak i za poslove iz nadležnosti ovlaštenih arhitekata.  
 
Pravilnik o standardu usluga arhitekata 
 
Na 5. redovnoj sjednici Skupštine Hrvatske komore arhitekata koja je održana 13. prosinca 
2013. godine, donesen je Pravilnik o standardu usluga arhitekata. Pravilnik je u primjeni 
zajedno s programom za izračun norma sati i cijene usluga 
 
Pravilnik o natječajima s područja arhitekture, urbanizma, unutrašnjeg uređenja i 
uređenja krajobraza 
 
Upravni odbor zadužio je članicu UO-a, Željku Jurković, ovl. arh., za izradu prijedloga novoga 
Pravilnika o natječajima s područja arhitekture, urbanizma, unutrašnjeg uređenja i uređenja 
krajobraza. Na 12. sjednici Upravnog odbora HKA-a prihvaćen je Prijedlog teksta Pravilnika o 
natječajima s područja arhitekture, urbanizma, unutrašnjeg uređenja i uređenja krajobraza  
HKA-a, te upućen na usuglašavanje Udruženju hrvatskih arhitekata (UHA). Nakon 
usaglašavanja teksta Pravilnika sa Predsjedništvom UHA-e dana 14. srpnja 2014. godine 
donesen je konačni tekst Pravilnika o natječajima s područja arhitekture, urbanizma, 
unutrašnjeg uređenja i uređenja krajobraza koji je istoga dana i stupio na snagu te je u primjeni. 
 
Gradska skupština Grada Zagreba, na 16. sjednici, 24. srpnja 2014. godine na temelju članka 
55. stavka 2. i članka 93. stavka 3. Zakona o prostornom uređenju (NN 153/13) i članka 38. 
točke 2. Statuta Grada Zagreba, donijela je Odluku o uvjetima i načinu provedbe javnih 
natječaja iz područja prostornog uređenja, kojom se propisuju uvjeti i način provedbe javnog 
natječaja iz područja prostornog uređenja za zahvate u prostoru određene mjerama provedbe 
prostornog plana kad je raspisivač javnog natječaja Grad Zagreb ili druga zainteresirana 
pravna ili fizička osoba. 
 
Članak 5. Odluke propisuje da se natječaj provodi u skladu s Pravilnikom o natječajima s 
područja arhitekture, urbanizma, unutarnjeg uređenja i uređenja krajobraza (Narodne novine 
85/14) Hrvatske komore arhitekata, osim ako njome nije drugačije određeno.  
 

Suradnja s Ministarstvom graditeljstva i prostornoga uređenja Republike 
Hrvatske 
 
U Ministarstvu graditeljstva i prostornog uređenja (MGPU) održana su 18.12.2013. god. dva 
sastanka i to:  
 

 redoviti radni sastanak s komorama u graditeljstvu vezan uz postupke priznavanja 
stručnih kvalifikacija s temom dosadašnjih iskustva i eventualnih problema,  na kojem 
su prisustvovali dr.sc. Lino Fučić, dipl.ing.građ., Načelnik Sektora za graditeljstvo 
MGIPU, Vesna Veselin - voditeljica Službe za dozvole, Uprava za graditeljstvo, 
stanovanje i komunalno gospodarstvo MGIPU, Smiljka Pavić, voditeljica operativnog 
tajništva HKIS, Amela Čizmar, dipl.ing.el., glavna tajnica HKIE-a, Mirko Franić zadužen 
za strane inženjere iz HKIG-a, Ivan Remeta, dipl.ing.geod., viši stručni suradnik 
HKOIG-a, Jasna Tucak, dipl.iur. glavna tajnica HKA, Tonkica Špančić, upr.prav., 
administrativni referent HKA. 

 sastanak na temu nostrifikacije studijskih programa na arhitektonskim fakultetima u RH, 
na kojem HKA zastupa V.Kasun. Ostali prisutni na sastanku su bili dr.sc. Lino Fučić iz 
MGIPU-a, Vesna Veselin iz MGIPU-a, mr.sc. Boris Koružnjak, dipl.ing.arh., dekan AF-a 
Zagreb, dr.sc. Robert Plejić, prodekan za studije arhitekture FSAG-a u Splitu, 
prof.dr.sc. Alen Harapin, dekan FSAG-a u Splitu, Tanja Milin Horvat – voditeljica odjela 
za unutarnje tržište, zapošljavanje i socijalnu politiku, zdravlje, zaštitu potrošača, 
obrazovanje, kultura, sport i mlade MVEP-a, Davorka Borić iz MVEP-a, Zvjezdana 
Borovac iz MVEP-a, Vlado Kasun, dipl.ing.arh. iz HKA i Jasna Tucak, dipl.iur., glavna 
tajnica HKA. 
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Predstavnici fakulteta dobili su sve materijale za početak rada na nostrifikaciji studijskih 
programa, kao i primjere kako su to napravili u drugim državama EU, no zbog obima materijala 
sudionici ga nisu stigli pregledati, te je dogovoreno da će sljedeći sastanak biti sredinom 
veljače 2014. god. 
 
Do tada će fakulteti pregledati materijal, te napraviti radnu verziju nostrifikacije svojih studijskih 
programa, uz međusobne konzultacije, kao i uz konzultaciju sa HKA.  
U Ministarstvu graditeljstva i prostornog uređenja (MGPU) održan je 30.12.2013.god. 
informativni sastanak predsjednika HKA s ministricom Mrak Taritaš, vezan uz daljnje aktivnosti 
po pitanju daljnjih aktivnosti i procjene dokumenta Prijedloga lokacija za izradu planova 
sanacije, kojeg su izradili članovi Odbora za urbanizam HKA.  Ministrica je dokument ocijenila 
jako dobrim, te je dogovoreno će se dogovoriti novi sastanak na kojem bi se krenulo u 

konkretnu organizaciju  projekta. 
 
 
Radna skupina, MGPU-a, za praćenje implementacije ciljeva dokumenta  
Arhitektonske politike Republike Hrvatske 2013-2020, ApolitikA,  
Nacionalne smjernice za vrsnoću i kulturu građenja 
 
U Radnu skupina MGPU-a  HKA je, 23.01.2013. godine, imenovao: Rajku Bunjevac . 
 
Radna skupina, MGPU-a, za praćenje implementacije ciljeva dokumenta Arhitektonske politike 
Republike Hrvatske 2013-2020, ApolitikA, Nacionalne smjernice za vrsnoću i kulturu građenja 
djeluje u sastavu: 
Dr. sc. Borka Bobovec, dipl. ing. arh., Ines Merćep, dipl. ing. arh., Mirna Sabljak, dipl. ing. arh.,  
mr. sc. Petar Šokić, Damir Percel, dipl. ing. građ., Rajka Bunjevac, dipl. ing. arh., dr. sc. 
Krunoslav Šmit, dipl. ing. arh., Helena Knifić Schaps, dipl. ing. arh., Vesna Rajković, dipl. ing. 
arh. te Andriana Pozojević, dipl. ing. arh., koja je ujedno i tajnica Radne skupine. 
 
Radna skupina održala je 3 sjednice: 
 

 12. prosinca 2013. godine, 

 27. svibnja 2014. godine 

 10. lipnja 2014. godine 
 
Stručno povjerenstvo za izradu Pravilnika o uvjetima i načinu izdavanja Potvrde i 
priznavanja stručnih kvalifikacija  državljana  ugovornica Ugovora o Europskom 
ekonomskom prostoru za pružanje usluga energetskog certificiranja i energetskog 
pregleda zgrade u Republici Hrvatskoj i  
prijedloga Pravilnika o uvjetima i načinu izdavanja Potvrde za ostvarivanje prava 
pružanja usluga energetskog certificiranja i energetskog pregleda zgrade hrvatskih 
državljana i pravnih osoba u zemljama ugovornicama Ugovora o Europskom 
ekonomskom prostoruo uvjetima i načinu izdavanja potvrde za ostvarivanje pružanja 
usluga energetskog certificiranja i i energetskog pregleda zgrade  
 
U stručno povjerenstvo HKA je imenovao Jasnu Tucak. 
 
Stručno povjerenstvo održalo je 4 sjednice: 

 31. siječanj 2014. godine, 

 06. veljače 2014. godine, 

 14. veljače 2014. godine, 

 21. Veljače 2014. godine. 
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Međunarodna aktivnost 
 

 
Upravni odbor, Odbor za 
međunarodnu suradnju 

 

 
 
trajno  
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
HKA – ACE 
 
U Padovi je, 24. – 25. travnja, održana prva ovogodišnja sjednica Generalne skupštine Vijeća 
arhitekata Europe, GA1 / 14 ACE-a, na kojoj je sudjelovala i delegacija HKA-a (T. Ćurković, 
glavna i stručna tajnica HKA-a), te u svojstvu clana Izvršnog odbora ACE-a i D. Bačić, 
predsjednik delegacije. 
Posebno značenje dano je pitanjima vezanim uz područje javne nabave. Preporuke i smjernice 
za transponiranje odredbi Direktive u nacionalni zakonodavstva, dostavljene u hrvatskom 
prijevodu u prilogu izviješću, upućuju zemlje članice da iskoriste ovu priliku da dopune 
nacionalne zakonske odredbe o javnoj nabavi na maksimalnu dobrobit građana, poslovnih 
subjekata i naručitelja.  
ACE donošenje navedenog dokumenta smatra kratkoročnim ciljem, ali njegovu konkretnu 
provedbu i implementaciju, strateškim i važnim dugoročnim ciljem u pitanjima javne nabave. 
Ovaj dokument o najboljoj europskoj praksi, sadrži konkretne preporuke za transponiranje 
novih odredbi Direktive u nacionalna zakonodavstva, na području arhitektonskih usluga.  
Veliko značenje Generalna skupština dala je i usvojenom Manifestu, pod nazivom: Održiva 
arhitektura diljem Europe! U ime 47 organizacija, iz 33 zemlje, koje predstavljaju preko 550.000 
ovlaštenih arhitekata, Vijeće arhitekata Europe utvrdilo je svoje ciljeve: promicanje važnosti 
arhitekture diljem EU-a, unapređivanje arhitektonske kvalitete u izgrađenom okolišu, održivi 
razvoj izgrađenog okoliša, osiguranje najviših kvalifikacijskih standarda za arhitekte, 
podupiranje kvalitete u arhitektonskoj praksi, njegovanje prekogranične suradnje i 
omogućavanje europske prakse, jedinstvenost djelovanja, obranu i promicanje europskog 
modela arhitektonske prakse na globalnom planu. 
Nastavno na nadolazeće izbore za Europski parlament, ACE je kroz Manifest pozvao na 
promicanje odgovorne arhitekture, unapređivanje najviših obrazovnih i profesionalnih 
standarda, čuvanje javnog interesa, optimiziranje profesionalne mobilnosti i stimuliranje 
poslovanja i gospodarskog rasta, lobiranjem na nacionalnim razinama za pojedince koji se 
zalažu za standarde predstavljene Manifestom (prilog). Informacija je, na preporuku ACE-a, 
učinjena dostupnom javnosti i preko web stranica HKA-a. 
Zapažen doprinos radu GA1/14 ACE-a, u obliku izvješća radnih grupa, dali su Wolfgang Haack, 
Thomas Maibaum i Sara Van Rompaey. 
Nastavno na zaključke Odbora za međunarodnu suradnju, s kolegama Martinom Drahovskym, 
Wolfgangom Haackom i Thomasom Maibaumom, delegacija HKA-a je u vise navrata 
razgovarala, te dogovorila konkretne buduće aktivnosti i izravnu suradnju, kroz sastanke radnih 
grupa, kao i pojedinačne sastanke, s ciljen boljeg upoznavanja najbolje europske prakse 
bazirane na kvaliteti, te načina implementacije u nacionalna zakonodavstva. 

 

Venecijanski bijenale arhitekture 

 

Četrnaesti venecijanski bijenale arhitekture, koji je okupio 65 nacionalnih paviljona, službeno je 
otvoren svečanom dodjelom nagrada 6. lipnja 2014. godine. 
Hrvatsku zastupa projekt "Fitting Abstraction" (Uklapanje u apstrakciju) , izbornice Karin 
Šerman s Arhitektonskoga fakulteta u Zagrebu. Ta izložba u pokretnoj prostornoj instalaciji 
tematizira najzanimljivije trenutke hrvatske arhitekture u proteklih sto godina. 
Direktor 14. Venecijanskog bijenala je Rem Koolhaas, koji je  u središte postavio "arhitekturu, a 
ne arhitekte",  arhitektonske elemente i procese, te vrijednosti i učinke koji iz njih proizlaze. 
Naslov Bijenala glasi Fundamentals (osnove, temelji), a time se naglašava potreba za 
okretanjem temeljnim elementima i izvorima arhitekture. Središnja izložba, Fundamentals, 
postavljena u Centralnom paviljonu u Giardinima. 
Otvorenju su ispred HKA prisustvovali Tomislav Ćurković i Rajka Bunjevac. Tijekom boravka 
održani su brojni bilateralni susreti od kojih posebno izdvajamo onaj s predsjednikom ACE-a 
Lucianom Lazzarijem i gđom Annette Blegvad iz Danskog udruženja arhitekata, a vezano na 
organizaciju Dana Komore u listopadu 2014. godine. 
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EUROPSKI FORUM ZA ARHITEKTONSKE POLITIKE – EFAP 
 
U Bruxellesu je 17. siječnja 2014. god., održana izvanredna Generalna skupština i Konferencija 
Europskog foruma za arhitektonske politike – EFAP, na kojoj HKA predstavljala zamjenica 
predsjednika, R. Bunjevac. Bitno pitanje na sjednici Skupštine je teška financijska situacija u 
kojoj se EFAP nalazi te budućnost organizacije. Obzirom da je važnost mreže koju je formirao 
EFAP vrlo velika, s čime se je složio i veliki dio članova Skupštine dogovoreno je da će ACE 
dati pomoć EFAPu u vidu organizacije jer je zaključeno da EFAP treba obnoviti, osigurati 
minimalan sustav organizacije te pokušati riješiti financijske probleme. 
 
 
European Network of Architects’ Competent Authorities - ENACA 
 
ENACA - European Network of Architects’ Competent Authorities  je dobrovolja inicijativa nekih 
nadležnih tijela (CAS) odgovornih za djelovanje arhitektonske struke u pogledu kvalitetne 
provedbe i ispunjavanje PQD Direktive (kako pomoći sebi i drugima koji traže priznanje svojih 
kvalifikacija kako bi se registrirali u skladu sa zakonima u zemlji domaćinu. 
 
Praćenje aktivnosti ENACA-e - European Network of Architects’ Competent Authorities od 
velike je važnosti za HKA, pa će Komora nastaviti sudjelovati u radu ovog tijela, koje narednu 
sjednicu ima u Budimpešti, 28. 3. 2014. god. Komoru na sjednici ENACA - e predstavljali su 
glavna tajnica Jasna Tucak i g. Dubravko Bačić. 
ENACA je dobrovoljna inicijativa pokrenuta od strane nekih nadležnih tijela odgovornih za 
arhitekte, kako bi sebi i jedni drugima pomogli u provedbi te usklađivanju  Professional 
Qualifications Directive PQD. 
Direktiva zahtijeva administrativnu suradnju između država članica EU / EEA u postupcima 
registracije za arhitekte i druge, koji traže priznavanje njihovih kvalifikacija kako se registrirati 
prema zakonima zemlje domaćina. 
Mreža razmjenjuje informacije o zakonima, procedurama i standardima za upis arhitekata u EU 
/ EEAlSwiss području. Ona se usredotočuje na tehnikalije administrativne suradnje; i ne 
pokušavaju diktirati što nadležna tijela trebaju činiti individualno u ostvarivanju svojih zakonskih 
dužnosti i odgovornosti na nacionalnoj razini. Detaljno snimanje zapreka pristupu u regulirane 
profesije je u tijeku, i očekuje se da će završiti do svibnja 2014. god. Kao oblik komunikacije 
EK-a sa zemljama članicama u provedbi svih budućih promjena sustava, predviđa se IMI. 
Pokrivat će obavijesti o novim programima, trajanju i sadržaju studija i diplomama, koji se 
pokazao odličnim alatom, ali ga je potrebno osnažiti potpunim bazama podataka i dokumenata, 
kako bi u cijelosti postao operativan i koristan. Članicama je, preko nacionalnih koordinatora, 
dan zadatak da urede i ažuriraju podatke na razinama vlada / ministarstva – do jeseni 2014. 
godine. 
U sklopu IMI-a treba biti registrirano Nacionalno obavijesno tijelo - Notification authority, koje će 
biti ovlašteno upravljati podacima, dok će Notification coordinator, putem IMI-a, provjeravati i 
prosljeđivati željene podatke EK-u, koji nakon verifikacije EK – a, mogu biti i javno objavljene. 
Hrvatska komora arhitekata aktivno sudjeluje u razvoju IMI sustava. 
 
 
Energetska obnova višestambenih zgrada 360° 
    
Sve zemlje članice EU-a, pa tako i RH, obveznice su  provedbe  Programa 20 + 20 + 20 i 
ispunjavanja četiriju ciljeva Europske energetske politike (iz 2007. god.),  do 2020. god.: 

 Smanjenje emisije stakleničkih plinova za 20 %; 

 Povećanje energetske učinkovitosti za 20 %; 

 Povećanje udjela obnovljivih izvora energije na 20 %; 

 Povećanje udjela bio goriva u prometu na 10 %. 
 
Hrvatska udruge proizvođača toplinsko fasadnih sustava – HUPFAS je, na skupu Energetska 
obnova višestambenih zgrada 360°, koji je 29.11.2013. god., održan u Hotelu Westin, posebno 
bila usmjerena smanjenjem potrošnje energije za 20%, u zadanoj dinamici, do 2020. god.  
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Na skupu su HKA predstavljali D. Šimunović, stručna tajnica HKA-a i Toni Borković, 
predsjednik Odbora za energetski učinkovitu i održivu arhitekturu HKA-a. 
Hoće li Hrvatska novim nacionalnim Programom ispuniti uvjete EU-a u štednji energije ili će biti 
osuđena na plaćanje velikih penala Bruxellesu? Je li energetska obnova zgrada - spas za 
hrvatske građevinare?, samo su neka su od pitanja na koja su pokušali odgovoriti sudionici 
skupa. Više u prilogu izviješću. 
 
Uspješni europski projekti energetske obnove javnih i privatnih zgrada 
HUPFAS, hrvatska udruga proizvođača toplinsko - fasadnih sustava, koja okuplja 13 
renomiranih tvrtki, s više od 1.000 zaposlenih u građevinskoj branši, na proizvodnji i tržišnom  
plasiranju toplinsko - fasadnih sustava, 30.11.2012. god., u Hotelu Westin, organizirala je 
predavanje Uspješni europski projekti energetske obnove javnih i privatnih zgrada. 
Cilj predavanja i diskusije na okruglom stolu, koji je okupio predstavnike Vlade RH, Ministarstva 
graditeljstva i prostornog uređenja (MGPU), eminentne stručnjake iz Hrvatske, Belgije, Irske i 
Slovenije (Ana Pavičić Kaselj, pomoćnica ministra za energetsku učinkovitost MGPU-a,  Adrian 
Joyce, direktor Renovate EUROPE kampanje i glavni tajnik EuroACE-a, europskog saveza 
kompanija za energetsku učinkovitost u zgradarstvu, prof. Owen Lewis, donedavni direktor 
Sustainable Energy Autorithy of Ireland (SEAI) i profesor emeritus University College of Dublin,  
mag. Vesna Černilogar - Eko sklad, Slovenski fond za zaštitu okoliša), te predstavnika lokalne 
samouprave, financijskih ustanova, predstavnike komora (za HKA: T.Ćurković i D.Šimunović), 
različitih strukovnih institucija ambasada i udruga, te različitih interesnih skupina. 
Cilj skupa bio je upoznati hrvatsku javnost s uspješnim projektima energetske obnove iz EU. 
Prezentirani su primjeri  obnove u zemljama članicama Unije kroz nacionalne i lokalne projekte 
obnove zgrada, sa zavidnim pokazateljima pokretanja nacionalnih gospodarstava. 
 
 
HKA – Dan Hrvatske komore arhitekata na Zagrebačkom energetskom tjednu 
 
U Zagrebu je, pod pokroviteljstvom gradonačelnika Grada Zagreba i u organizaciji Gradskog 
ureda za energetiku, zaštitu okoliša i održivi razvoj, od 12. - 17. svibnja 2014. god., pod 
nazivom Razvoj ne želimo zaustaviti, ali onečišćenje možemo, održan V. zagrebački energetski 
tjedan, na kojem Hrvatska komora arhitekata već tradicionalno organizira međunarodnu 
strukovnu konferenciju namijenjenu predstavnicima arhitektonske struke i šire strukovne 
zajednice.  
 
Dan HKA-a održan je 13. svibnja 2014. god., u Starogradskoj vijećnici na Gornjem Gradu, uz 
sudjelovanje 14 stranih i domaćih predavača, te cca 300 sudionika, od čega 198 registriranih u 
evidencijskim listama Programa stalnog stručnog usavršavanja HKA-a, predstavnika hrvatskih 
fakulteta, predstavnika domaćih i stranih komora, predstavnika Grada Zagreba i druge 
zainteresirane javnosti. Prepuna dvorana Starogradske vijećnice pokazala je aktualnost 
odabranih tema i interesa koji vlada za problematiku održive gradnje i mogućnosti unaprjeđenja 
poslovanja struke, koje donose novi zakonski akti EU-a i RH i usvojene razvojne strategije.  
 
Stručni skup je zaključen završnom diskusijom u okviru Okruglog stola i prihvaćanjem 
Zaključaka Dan HKA-a (prilog), čiju sastavnicu čini i Manifest Vijeća arhitekata Europe, 
donesen u prigodi izbora za parlament Europske unije, koji i kroz moguće političko djelovanje 
nacionalnih predstavnika vlasti želi afirmirati politike održivog razvoja. 
 

HKA – Het Nieuwe Institut Rotterdam 
 
U sklopu Philipsove promocije novih tehnologija i proizvoda, organizirane za predstavnike 
arhitektonske struke iz Hrvatske, organiziran je obilazak proizvodnog pogona i salona u 
Eindhovenu, u Nizozemskoj (Komoru su predstavljali T. Ćurković i V. Petrović). 
 
Tom prilikom održan je radni sastanak pri Het Nieuwe Institut Rotterdam (Institut), s 
predstavnicima Instituta: Floor von Spaendonck, Head of R & D and Policy, Michielom 
Rootsom, Platform i Joyce Hanssen, International Visitors Programme, s kojima je 
razgovarano o mogućnostima buduće suradnje u projektu Suvremena arhitektura – 
inženjerski pristup, koje HKA organizira već treću godinu u sklopu svog Programa stalnog 
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stručnog usavršavanja.  
 
Cilj Komore je, sukladno odredbama, 2013. god. nadopunjene europske Direktive o 
priznavanju stručnih kvalifikacija, kojom se posebno potiče razmjena najboljih praksi na 
razini zemalja članica Europske unije, osigurati informaciju o najsuvremenijim principima 
projektiranja i realizacije zgrada, s posebnim naglaskom na pristup inženjerskom detalju, 
kako bi se osigurala najviša razina usavršavanja znanja upravo u tom segmentu. 
 
Predstavnici Instituta iskazali su velik interes za predloženi model suradnje, kakav 
prepoznaje i potiče i nizozemski sustav obrazovanja i kontinuiranog usavršavanja znanja. 
U tom smislu dogovorena je buduća suradnja na razini tehničke pripreme tema i 
predavača, nakon čega će se definirati konkretni termini i uvjeti suradnje. 
 

 
 

13 
 
 

 
AKTI  

Hrvatske komore arhitekata 
USVOJENI / U DONOŠENJU 

 

 
Upravni odbor,  
Posebna tijela 

 

 
 

trajno 
 

 
 
 

 
05. REDOVNA SJEDNICA SKUPŠTINE HKA - a 
  
Održana 13.12.2013. godine.  
HKA je donijela: 
 

- Pravilnik o priznavanju inozemnih i stručnih kvalifikacija, 
- Pravilnik o izmjenama i dopunama Pravilnika o upisima u imenik i stručne smjerove 

ovlaštenih arhitekata 
- Usvajanje prijedloga Pravilnika o izmjenama i dopunama Pravilnika o pečatima i 

iskaznicama, 
- Odluka o administrativnim naknadama HKA, 
- Pravilnika o standardu usluga, 

 
8. IZVANREDNA SJEDNICA SKUPŠTINE HKA – a 

 
Održana 16. svibnja  2014. godine.  
HKA je donijela: 
 

- Pravilnik o uvjetima i mjerilima za provođenje programa izobrazbe osoba koje provode 
energetske preglede građevina i energetsko certificiranje zgrada, 

 
 9. izvanredna sjednica Skupštine HKA-a 
 
Održana 14. srpnja  2014. godine.  
HKA je donijela: 
 

 Pravilnik o natječajima s područja arhitekture, urbanizma, unutrašnjeg uređenja i 
uređenja krajobraza. 

 
10. izvanredna sjednica Skupštine HKA-a 
 
Održana 02. rujna  2014. godine.  
HKA je donijela: 
 

- Pravilnik o priznanjima Hrvatske komore arhitekata 
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Međunarodni skupovi  
u organizaciji  
/ uz sudjelovanje HKA - a 
 

 
Upravni odbor 

Organizac. odbor 
Tajništvo 

 

 
studeni 2013. / 
studeni 2014. 

  
Jubilej Hrvatske komore arhitakata 
 
Hrvatska komora arhitekata svečano je obilježila  
5. godišnjicu samostalnog djelovanja,  
16. godišnjicu modernog organiziranja Komore i  
136. godišnjicu njene povijesti u različitim organizacijskim oblicima. 
 
U dogovoru s Veleposlanstvom kraljevine Danske i Danskom agencijom za kulturu – Design og 
Kunsthåndværk omKulturstyrelsen, nastavno na dosadašnju uspješnu suradnju, iskorištena je 
sretna okolnost istovremenosti događanja komorskog jubileja i posjeta danskog kraljevskog 
para, kako bi se hrvatsku strukovnu i kulturnu javnost informiralo o postignućima HKA-a i 
nacionalnim praksama dvaju država, s naglaskom na transformacijskim procesima, politikama, 
arhitektonskim realizacijama, odgovornostima i mogućim pravcima budućeg djelovanja u 
prostoru.  
Na suradnju su, u svojstvu suorganizatora, pozvani: Danmarks Kunstbibliotek  i Udruženje 
arhitekata Danske - Akademisk i Arkitektforening, te kao podupiratelji: Gliptoteka Hrvatske 
akademije znanosti i umjetnosti, Danska agencija za kulturu i Arhitektonski fakultet Sveučilišta 
u Zagrebu.  
 
Višemjesečna organizacija, kojoj se kao sudionik pridružio i Izvršni odbor Vijeća arhitekata 
Europe – EB ACE-a, urodila je projektom s čak sedam stručnih događanja, kojima je Komora, 
svečano i radno, na visokoj stručnoj razini, obilježila svoj jubilej i upozorila na važnost 
društveno odgovornog djelovanja u prostoru:  
 

1. Izložbu The Way We Lived - Danish Architecture 1945 – 1975 in Models, Drawings and 
Photos , 9. listopada 2014. god., u Gliptoteci  HAZU-a  

2. U Preporodnoj dvorani palače Narodnoga doma,  9. listopada 2014. god., održana je 
Svečana akademija u prigodi jubileja HKA-a ,  

3. U Ministarstvu graditeljstva i prostornog uređenja, 10. listopada 2014. god., u 
organizaciji HKA-a održan je sastanak predstavnika EB ACE-a i delegacije MGPU-a, 

4. Svečani prijam Grada Zagreba / HKA-a, održan je, 09. listopada, nastavno na Svečanu 
akademiju u Palači Dverce, u organizaciji Grada Zagreba i HKA-a, 

5. Dansko hrvatski simpozij – Preobrazbe /Transformacije , održan je 22. listopada 2014. 
god., na Arhitektonskom fakultetu Sveučilišta u Zagrebu,  

6. Izložba  Nagrađena hrvatska arhitektura 1990 - 2009, autora Miljenka Bernfesta, 
postavljena je u auli Arhitektonskog fakulteta.  

7.    U Gliptoteci je u sklopu izložbe The Way We Lived, 22. listopada 2014. god., za 
sudionike nastavno  
       Dansko hrvatskog simpozija održan Svečani prijam s prigodnim domjenkom uz 
sudjelovanje HRH  
       Princea Consorta. 

 
1. Izložbu postavljenu u organizaciji HKA-a i Danmarks Kunstbibliotek , The Way We 

Lived Danish Architecture 1945 – 1975 in Models, Drawings and Photos, svečano su, 9. 
listopada 2014. god., u Gliptoteci HAZU-a otvorili Nj. E. Poul Erik Dam Kristensen, veleposlanik 
Kraljevine Danske i  predsjednik HKA-a, Tomislav Ćurković . Izložba kroz fotografije, nacrte i 
modele prikazuje radove danskih arhitekata, u periodu u kojem Danska započinje razvijati 
demokratske društvene principe,  što se u području djelovanja struke, i prije službenog 
donošenja arhitektonskih politika, rezultira novom pozicijom i ulogom arhitekta, kao društveno 
odgovorne osobe i stvaralačkom politikom, koja polazi od pretpostavke osiguranja dobrih uvjeta 
življenja za sve pripadnike društva. Izložba je postavljena prema konceptu Vere Noldus i Jannie 
Rosenberg Bendsen, s danske strane, te Ariane Kralj, s hrvatske. Izložba ostaje otvorena za 
javnost do 02. studenog o. g. 
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2. Iste večeri u Preporodnoj dvorani palače Narodnoga doma u Opatičkoj 18, u Zagrebu, 
uz sudjelovanje uglednih uzvanika, veleposlanika Kraljevine Danske, predstavnika vlasti i 
institucija, kao i članova Izvršnog odbora Vijeća arhitekata Europe, na čelu s predsjednikom 
Lucianom Lazzariem, gradonačelnika Grada Zagreba, Milana Bandića i dr. održana je Svečana 
akademija Hrvatske komore arhitekata. Prisutne sudionike pozdravili su predsjednik HKA-a, 
Tomislav Ćurković, gradonačelnik Milan Bandić, te predsjednik Vijeća arhitekata Europe. 
Predsjednik HKA-a održao je prezentaciju rada i organizacije HKA-a, naglasivši da  Komora, 
kao baštinik tradicije i nasljeđa institucija i organizacija arhitekata, koje su joj prethodile kroz 
gotovo stoljeće i pol organiziranog rada,  sustavno radi na zaštiti integriteta struke, javnog 
interesa i podizanju kvalitete života i izgrađenog okoliša. Nakon prezentacije, najzaslužnijim 
osobama za unapređenje rada HKA-a i ugleda arhitektonske struke tijekom pet godina 
samostalnog rada Komore, dodijeljene su zahvalnice, diploma i povelje:  
Zahvalnice HKA-a dodijeljene su: gg. Miroslavu Pavliniću i Tomislavu Petrinjaku.  
Diploma HKA-a dodijeljena je gospodinu Andreju Goljaru, iz Zbornice za arhitekturo in prostor 
Slovenije (ZAPS). 
Povelje HKA-a dodijeljene su gg. Zlatku Hanžeku i Selmi Harrington, bivšoj predsjednici ACE-a. 
 

3. Nazočnost članova Izvršnog odbora Vijeća arhitekata Europe, na čelu s predsjednikom 
Lucianom Lazzariem, koji predstavljaju 550.000 ovlaštenih arhitekata EU-a, Hrvatska komora 
arhitekata iskoristila je za  organizaciju sastanka delegacije ACE-a s predstavnicima 
Ministarstva graditeljstva i prostornog uređenja, na čelu s ministricom (gg. Anka Mrak - Taritaš, 
ministrica, Irena Matković, dipl. ing. arh., ravnateljica Hrvatskog zavoda za prostorni razvoj, dr. 
sc. Borka Bobovec dipl. ing. arh. pomoćnica ministrice i gđa Ines Androić Brajčić, dipl. ing. arh., 
pomoćnica ministrice, Luciano Lazzari, predsjednik ACE-a, Ian Pritchard, glavni tajnik ACE-a, 
Sara Van Rompaey, članica  Izvršnog odbora, Tomislav Ćurković, predsjednik HKA-a, Rajka 
Bunjevac, zamjenica prdsjednika HKA-a i Jasna Tucak, glavna tajnica), koji je održan 10. 
listopada 2014. godine. 
Teme sastanka bile su  javna nabava u svjetlu nove Direktive 2014/24/EU Europskog 
parlamenta i Vijeća, o javnoj nabavi, stručno usavršavanje u Europi, izvješće o peer review 
sastanku s Europskom komisijom o profesijama i razvoj Direktive o stručnim kvalifikacijama 
2005/36/EC. Komora je na taj način osigurala mogućnost izravne razmjene informacija, 
europskih praksi, stavova i politika, što bi trebalo imati pozitivne učinke na unaprjeđenje 
hrvatskog modela upravljanja prostorom, kao najdragocjenijim hrvatskim resorsom, kao i 
podizanja kvalitete arhitektonskih usluga. 

 
4. Nakon dodjele nagrada i završetka Svečane akademije, za sve je sudionike,  u 

organizaciji Grada Zagreba i HKA-a, u Palači Dverce priređen Svečani prijam, na kojem su 
uzvanike dočekali domaćini, predsjednik HKA-a, Tomislav Ćurković i gradonačelnik grada 
Zagreba, Milan Bandić.  
 

5. Dansko hrvatski simpozij – Preobrazbe /Transformacije,  održan na Arhitektonskom 
fakultetu Sveučilišta u Zagrebu, konceptualno osmišljen od strane Camerona Burta i Maroja 
Mrduljaša,  suprotstavio je dva nacionalna urbana stvaralaštva, kroz kroz tri teme: Preobrazbe 
politika, Preobrazbe urbanog života, te Preobrazbe postojeće okoline. Preobrazbe društva 
neminovno rezultiraju preobrazbama izgrađenog okoliša i kvalitete života. U svakoj od 
tematskih cjelina u okviru kojih su govorila po dva predavača, iz svake od zemalja: 
 

- Preobrazbe politika, Henrik Stjernholm, gradski arhitekt iz općine Vejle i Tihomir Jukić s 
Arhitektonskog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu, 

- Preobrazbe urbanog života, Thomas Krarup iz arhitektonskog studija COBE i Saša 
Begović iz zagrebačkog studija 3LHD, 

- Preobrazbe postojeće okoline,  Erik Brandt Dam iz EBD arkitekter i Nenad Fabijanić, s 
Arhitektonskog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu i Arhitektonskog studija Fabijanić. 
prikazan je nacionalni pristup navedenim temama. Za Simpozij u organizaciji HKA-a i 
Akademisk Arkitekt forening  - Udruženja arhitekata Danske, uz potporu Danske 
agencije za kulturu i Arhitektonskog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu, koji je uključen u 
Program stalnog stručnog usavršavanja HKA-a (moderacija Maroje Mrduljaš i Mia Roth 
Čerina), postojao je velik interes stručne javnosti, pa je Velika dvorana Af-a ispunjena 
do posljednjeg mjesta. Sudionicima Simpozija uvodno se, kao domaćin, obratio dekan, 
Boris Koružnjak, nakon čega ga je uvodnim govorom  otvorio predsjednik T. Ćurković. 
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Po okončanju ovog nesvakidašnjeg, atraktivnog stručnog skupa predsjednik Ćurković i 
dekan Koružnjak dočekali su HRH Princea Consorta, koji je svojom prisutnošću 
uveličao obilježavanje jubileja HKA-a. 

 
      6.  H.R.H. Prince Consort  je u društvu predsjednika HKA-a i dekana Af-a,  pogledao i 
izložbu. Nagrađena hrvatska arhitektura 1990-2009, autora Miljenka Bernfesta, koju je Komora 
u suradnji s Arhitektonskim fakultetom Sveučilišta u Zagrebu i autorom, postavila u auli 
fakulteta. Izložba dokumentira i predstavlja nagrađene arhitektonske realizacije i dosege 
hrvatske arhitekture u razdoblju 1990. - 2009. god. 
 
      7. Zaključno, predsjednik Ćurković pozvao je sudionike Simpozija da se pridruže H.R.H. 
Princeu Consortu na Svečanom prijamu s prigodnim domjenkom u Gliptoteci, u sklopu izložbe 
The Way We Lived. Istaknuvši povezanost tematike Simpozija i dvaju postavljenih izložbi, 
zahvalio je suorganizatorima i institucijama koje su poduprle stručne aktivnosti obilježavanja 
jubileja Komore, naglasio je da njihova raznolikost i kvaliteta predstavljaju pravu arhitektonsku 
poslasticu, pa s razlogom mjesec listopad imamo razloga ove godine nazvati mjesecom 
arhitekture.  
Svečanom prijemu se pridružio i predsjednik Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti, Zvonko 
Kusić, kao I ravnateljica Gliptoteke, Ariana Kralj, koji su se, uz predsjednika Ćurkovića, obratili 
okupljenom skupu, koji je ispunio proctor glavne izložbene dvorane. H.R.H. Prince Consort  se 
zadržao u polusatnom razgovoru i druženju s predsjednikom HAZU-a, predsjednikom HKA-a, 
ravnateljicom Gliptoteke, kustosima izložbe, predavačima na Simpoziju i moderatorima skupa. 
Sva strukovna događanja bila su dobro popraćena izvještavanjem medija, intervjuima za 
televiziju i napisima u dnevnom tisku. 
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Lobiranje 
 

 
sve strukture Komore 

 
trajno 

  
Upravni odbor HKA-a, na čelu s predsjednikom i u ovoj je godini lobirao promicanje ciljeva 
struke i zaštitu  javnog interesa društva.  
Pri tom se posebno nastojalo izgraditi kvalitetan odnos unutar strukovnih tijela u Republici 
Hrvatskoj, te osigurati njihov zajednički nastup u javnosti, tijelima državne uprave i na svim 
važnijim događanjima od značenja za ugled i rad struke. Zato su, uz Komoru, u važnije 
aktivnosti uključivana regionalna društva arhitekata, UHA, Arhitektonski fakultet i dr. pravni 
subjekti relevantni za unaprjeđenje struke. 
 
Uspostavljaju se kontakti i daljnja suradnja s tijelima i institucijama struke i Države.  
Osobito su važni kontakti s: 

- MGPU-om, 
- MG-om, 
- MRMS-om, 
- MVEP-om, 
- MZOP-om, 
- MZOS-om, 
- MK-om, 
- Odborom za prostorno uređenje i graditeljstvo Hrvatskog sabora, 
- Odborom za zaštitu okoliša i prirode Hrvatskog sabora, 
- Odborom za zakonodavstvo, 
- Savjetom za prostorno uređenje RH, 
- Gradom Zagrebom 
- AZTN-om, 
- Arhitektonskim fakultetom, 
- UHA-om, 
- UHU-om, 
- ACE-om i njezinim članicama, 
- UIA-om, 
- EFAP-om, 
- drugim strukovnim i nestrukovnim asocijacijama i pravnim osobama. 



 
 

 34 

 
U skladu s politikom Komore, kao i njezinim formalno pravnim mogućnostima djelovanja, uz 
uobičajene načine lobiranja, posebnu pozornost Komora je pridavala uspostavljanju partnerskih 
odnosa s institucijama o kojima ovisi kvaliteta arhitektonskog djelovanja, pa time i kvaliteta 
izgrađenog okoliša.  
Čak i u teškim situacijama u kojima postoji razilaženje u stajalištima, Komora je nastojala 
razvijati partnerski odnos i proaktivno djelovati u skladu s njezinim poslanjem i zakonom 
propisanim zadaćama.  
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Ostale aktivnost 
 

 
 

 
 

  
ANKETA HRVATSKE KOMORE ARHITEKATA 
 

Hrvatska komora arhitekata počela je s provođenjem istraživanja radi prikupljanja povijesnih 
podataka o cijenama arhitektonskih usluga radi što bolje primjene Pravilnika o standardu 
usluga, koji je Hrvatska komora arhitekata donijela na sjednici Skupštine dana 13. prosinca 
2013.god. Pravilnik o standardu usluga zamijenio je dotadašnji Pravilnik o cijenama 
usluga, koji je morao biti stavljen van snage, zbog potrebe usklađivanja hrvatske regulative 
s pravnim stečevinama Europske unije.  
Rezultat istraživanja HKA-a koristit će kod utvrđivanja vrijednosti satnica arhitektonskih 
usluga kao i adekvatnost dosadašnjih načina određivanja cijena usluga, te na taj način 
osiguravati parametre za kvalitetnu primjenu i valorizaciju arhitektonskih usluga. 
Za prikupljanje podataka izabrana  je agencija za istraživanje tržišta i javnog mnijenja 
Ipsos Puls d.o.o. Agencija Ipsos Puls garantira potpunu tajnost i zaštitu individualnih 
podataka svih ispitanika. Individualni podaci pojedinih ureda i njihovih zaposlenika neće biti 
povezivi s njihovim odgovorima u upitniku, već će odgovore statistički obraditi i prikazivati 
isključivo kao skupne podatke u obliku postotaka i prosjeka. 
 
 

Uključivanje Hrvatske komore arhitekata u projekt pomoći poplavljenim područjima 
zajedno s drugim, bratskim, komorama 
 
Hrvatska komora arhitekata slijedom odluka sjednica Zbora Područnog odbora Osijek od 
29. svibnja 2014. godine i Upravnog odbora od 30. svibnja 2014. godine priključila se, u 
koordinaciji s Ministarstvom graditeljstva i prostornoga uređenja, u program sanacije 
poplavljenih područja Republike Hrvatske. 
Za voditelja projekta je imenovan Zoran Boševski, predsjednik PO Zagreb, u suradnji s 
predsjednicom PO Osijek Željke Jurković. 
HKA je 13. lipnja članovima uputila poziv za iskazivanje interesa za uključivanje u projekt 
izrade dokumentacije u formi tipskog projekta na lokacijama poplavom porušenih 
obiteljskih kuća, s rokom za njega do 23. lipnja i rokom za predaju projekata odabranih 
članova 7. srpnja 2014. godine. 
Do 23. lipnja u ponoć projekte je poslalo ukupno 28 autora odnosno autorskih timova.  
Radna grupa za odabir najboljih idejnih rješenja u sastavu: dr.sc. Borka Bobovec, 
dipl.ing.arh., Zoran Boševski, dipl.ing.arh., Željka Jurković, dipl.ing.arh., prof.dr.sc. Željko 
Koški, dipl.ing.arh. i Ivan Ljubić, dipl.ing.arh., održala je sjednicu 24. lipnja 2014.god. te je 
za daljnju razradu u formi tipskog rješenja  odabrala idejna rješenja sljedećih ovlaštenih 
arhitekata: 

1. za tip T1 UP za kuću B kategorije Kristina Vidić, ovl.arh. 3830 
2. za tip T1 UP za gotovo nul-energetsku kuću Sandra Barić, ovl.arh. 2578 
3. za tip T2 UP za kuću B kategorije i za nul-energetsku kuću Dragana Marinić, 

ovl.arh. broj 3468 
4. za tip T3 UP za kuću B kategorije i za nul-energetsku kuću:Dragana Marinić, ovl. 

arh. broj 3468 i Marina Kolač, ovl.arh. broj 3792 
5. Za tip T1 ŠP, T2 ŠP, T3 ŠP za kuću B kategorije i za nul-energetsku kuću: 

projektni  tim, Vedran Jukić ovl.arh. broj 3508, Siniša Bodrožić,dipl.ing.arh., Neven 
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Kovačić, dipl dizajner, Vedran Družina, dipl.ing.arh., Maša Modaš  mag.ing.arch., i 
Sabina Pleše mag.ing.arch. 

 
Dana, 27. lipnja upućen je poziv Odboru za energetski učinkovitu i održivu arhitekturu 
HKA-a za pomoć odabranim projektantima zgrada pri izradi projekata, a na njega se za 
pitanja fizike zgrada  odazvala dr.sc. Jasenka Bertol Vrček, dipl.ing.arh., koja je prihvatila 
poziv HKA-a za suradnju s donatorima. 
 
27. lipnja HKA je sukladno prijašnjim dogovorima uputila dopise Hrvatskoj komori inženjera 
strojarstva, Hrvatskoj komori inženjera elektrotehnike i Hrvatskoj komori inženjera 
građevinarstva sa zamolbom da do 30. lipnja 2014. godine  dostave popise ovlaštenih 
inženjera zainteresiranih za učestvovanje u donacijama projekata. 
 
HKIS je 24. lipnja objavila Javni poziv kojim je pozvala ovlaštene inženjere strojarstva na 
prijavu i učestvovanje u izradi tipskog strojarskog projekta kao doprinos sanaciji 
poplavljenih područja. 
Na poziv se u roku javilo 19 ovlaštenih inženjera strojarstva, čiji su kontakti proslijeđeni 
odabranim ovlaštenim arhitektima.  
HKIE je dostavila kontakte tri ovlaštena inženjera elektrotehnike koji su izrazili spremnost 
za donacijom projekata elektroinstalacija, a HKIG dva ovlaštena inženjera građevinarstva. 
Svi odabrani projektanti 7. srpnja dostavili su projektnu dokumentaciju s pripadajućim 
troškovnicima MGIPU-u, koje ga je dostavilo na kontrolu i usklađenje tvrtki ITVZ PROJEKT 
d.o.o., kako bi 8. srpnja navedena tvrtka izvršila tehnički i numeričku provjeru i eventualnu 
nadopunu, te izradila generalni (generički) troškovnik.  
 
18. lipnja 2014.g. Sabor RH donio je Zakon o saniranju posljedica katastrofe na području 
Vukovarsko-srijemske županije, te je u članku 38. navedenog Zakona precizirano 
oslobađanje od poreza na dodanu vrijednost u slučaju donacija.  
HKA je 20. lipnja uputila upit Ministarstvu financija – poreznoj upravi s molbom za 
tumačenje načina korištenja tog oslobođenja, odnosno je li potreban poseban dokument, 
kako bi naši članovi koristili to oslobođenje. 
Akcija je u medijima vrlo dobro popraćena, s više priloga u emisijama na državnim i 
lokalnim televizijama, te u tiskovinama (Jutarnji list, Glas Slavonije, časopis Banka…). Od 
značajnihih navodimo prilog u Dnevniku Nove TV (9. srpnja objavljen je intervju s 
predsjednikom Ćurkovićem), a u petak, 11. srpnja u emisiji Dobro jutro Hrvatska sa  
Željkom Jurković. 
 
Ovaj impresivni posao HKA je izložila na uvid hrvatskoj javnosti postavljanjem i otvaranjem 
Izložbe idejnih arhitektonskih rješenja za tipske projekte zamjenskih stambenih zgrada na 
poplavljenim područjima (Izložba), 10. rujna o. g., u Osnovnoj školi Antun i Stjepan Radić, 
u Gunji. 
 
Izložba  je otvorena uz nazočnost predstavnice MGPU – a, pomoćnice ministrice za 
graditeljstvo i energetsku učinkovitost u zgradarstvu, dr. sc. Borke Bobovec, dipl. ing. arh., 
Hrvoja Lucića, dipl. ing., načelnika Općine Gunja, Jakše Šestića, načelnika Općine 
Drenovci, Stipice Mišure, ravnatelja Osnovne škole Antun i Stjepan Radić u Gunji, članova 
UO-a, predstavnika Ocjenjivačkog suda, predstavnika dvaju televizijskih kuća, HTV – a i 
TV Županja i dr.  
 
O otvorenju izložbe HTV je izvijestio u jutarnjim satima, narednog dana, u emisiji Dobro 
jutro Hrvatska. 
 

HKA – OKRUGLI STOL ZA NEKRETNINE 
 
Redovan sastanak sudionika Okruglog stola održan je u Erste – nekretninama 21. siječnja 
2014. godine. Predstavnica HKA na okruglim stolovima je Rajka Bunjevac. 
 



 
 

 36 

Tema sastanka bila je javna rasprava o Prijedlogu Uredbe o procjeni vrijednosti 
nekretnina, koju je objavilo Ministarstvo graditeljstva i prostornoga uređenja. 
Navedenom Uredbom pokušavaju se riješiti problemi koji već dugi niz godina nisu 
rješavani, odnosno njihovo rješavanje je bilo prepušteno poslovnoj praksi.  
Posljednji sustavni dokument koji se i danas koristi za procjenu tržišne vrijednosti je 
Uputstvo o načinu utvrđivanja građevinske vrijednosti ekspropriranih objekata iz 1984.g.  
Osim toga, sve druge metode procjene vrijednosti nekretnina nisu nikako opisane niti 
zakonski definirane. 
Navedenom Uredbom pokušavaju se regulirati nedostaci i problemi navedeni u ocjeni 
stanja te bi posljedice trebale biti transparentnost i jednoznačnost metodologije, 
međunarodno priznavanje procjena vrijednosti, te uspostava kvalitetnog pregleda cijena i 
drugih parametara u prometu nekretnina. Vrlo važan je uvjet za procjenitelje da budu 
ovlašteni sudski vještaci, što do sada nije bio slučaj, već je velik dio procjena bio dopušten 
službenicima banaka za potrebe njihovih institucija. 
Kako su sudionici Okruglog stola pretežito zaposlenici banaka ili posrednici u prometu 
nekretninama, ovo ograničenje za njih sigurno nije prihvatljivo. 
S druge strane, kako je najveći dio sudskih vještaka procjenitelja arhitektonske i 
građevinske struke, to, načelno, ova Uredba ide u prilog članovima HKA.  

 
 
Vještačenja 
U izvještajnom su razdoblju predsjednik Odbora za normiranje poslova , Zlatko Hanžek i 
vještak HKA-a, Nenad Kondža, na zahtjev stranaka, izradili su: 

o osam provjera izračuna cijene projektiranja i izračuna cijene projektiranja, te zaprimilo 1 
zahtjev za izračun za Trgovački sud u Rijeci. Čeka se dostava dokumentacije za 
izračun od suda. 

 

 
 
 
 
 

Tomislav Ćurković, dipl.ing.arh., 
     Predsjednik Hrvatske komore arhitekata 

 
 
 
 
Klasa: 960-03/14-01/13 
Ur.Broj: 505-14-3 
U Zagrebu, 21. studeni 2014. godine 


